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na. Bledu 28. maja, R. C. Split 50. maja, R. C. Dubrovnik 31. maja, RC.

Sarajevo 4. juna. U ime пазео аба ја си pozdraviti goste u Splitu i

u prisustvu gostiju iz Velike Britanije predati povelju R. C. Dubrovnik 31.

maja. Jugoslovenski rotari se iskreno raduju ovoj poseti i britanski gosti

naići će svuda na srdačan i topao prijem.

5) Za putovanje na medjunarodni godišnji rotarsbi kRongres u De-

troifu Imamo pozive od britanskifh ı nemačkiP rotara, da se pribljučimo

njihovim orupama. Oniboji se za ovaj put interesuju, mogu dobiti bliže in-

formacije aho pišu na adresu: E. Robinson, convenor R. |. B. I. Detroit

Convention Delegation, Tavistock House (South), Tavistock Square, Lon-

don, W. C. L. ili: Friedrich Morsey, Augustinerstr. 2. Wien L

6) Molim one klubove, Бој пе Salju svoje delegate u Detroit da pu-

nomocstva istave na moje ime { blagovremeno mi pošalju, da bi ih ja

moosao zastupati.

Srdaéan rotarski pozdrav i do vidjenja u Zagrebu!

Der. Milan Stojadinovié,

euverner 77 distrikta R. I.

Z A G R |E B Z O V E

Draga braéo rotari!

Po sazivu naseg uvazenog guvernera zasijedat ce Druga Distriktna
Konferencija rotara u Jugoslaviyji, dana 14. i 15. aprila o. g., u gradu
Zagrebu.

U svojstvu pretsjednika domacinskog Kluba Pifam da Уат Кахгет
&oliko će zagrebački rolati biti ponosni da Vas prime i prigrle u Sto ve-
Сет Фгоји.

Роихаапо зе падат аа сето fom svečanomprilikom moci pozdra-
vili sve naše slare prijafelje i još mnogo noviP, Koje će sagrebački Klub
jednakom ljubavlju pridođafi najdragocenijem rofarskom bDogalstvu, IsKre-
nom drugarstvu.

Doavoltte mi da budem nesto preuzetan i trazim da mi unaprijed
poklonite malo vjere: dodjite, dovedite svoje porodice i necete fo рога.

Radosno las očekuje i srdačno rotarski pozdravija

„Zagreb, mjeseca matrtla 1954
Ing. Radovan 4Alaupović,

Pretsednik R. C. Zagreb.
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Шта је Ротари урадиог Шта ради> За оне,

који мисле на напредак само као на кретање у

фермацијама маса, а који се изражава у пропа-

ганди и у делима џи тако званим покретима — за

њих одговор неће бити дсвољнојасан. Али одговор

сигурно неће бити тежак за сне, који су, пратећи

његов развитак, као што ми то сада радимо, уви-

дели стварну генијалност Ротарства. Ротарство не

треба да буде узнемиренс, ако новине не истичу

крупним словима, да је Ротари псмогао да се нађе

лек за светске невоље или да се створи каква са-

свим нова реформа за садашња светска зла. Ро-

= тарство ће добро урадити, ако продужи да говори

ЏОН НЕЛСОН, људима: како треба да живе; али оно би дошло

   
претседник P. H. до распада и дес тешких дана, ако би покушало да

прича људима: како треба гласати.

Но Рстарство требало би да се забрине, ако његов рад не би давао

нама све више и више активних иницијатора за здраво и паметно по“

слевање у нашим трговинским надлештвима и Тргсвачким Коморама

или ако Ротарство не би довесдило све више ротара у редове несебич-

них друштвених пи спштинских радника, или у колико Ретарство мсже

да утиче на јавни живст, ако оно не би ублажило и хуманизирало и

учинило бсљим однссе између расе џи расе, и државе и државе.

И тако —_ видите — ваш ротар проналазио је оно, што су људи у

социјалном животу једног простијег и ранијег друштва Бећ били на-

шли — а на име, да, кад ви у истини познајете људе, ви их видите из

„близа и морате да радите са њима џ за њих, као п ониса вама и за вас

-— Jr Tako једна нова благост и један нови значај долази у човечанске

„односе. А кад дођете доста близу људима — било вашим суседима,

конкурентима или народима — тако близу, да можете разумети њихове

тешксће и невоље, а не посматрати само њихове успехе — ви ћете

моћи оценити значај добре старе француске изреке: „знати све —

„значи: опростити све" — јер када знате све, разумете све, а разумевање

је почетак мудрости.
У кратко речено, Ротарство је предвидело једно велико поље за

примену једног новог — здравијег индивидуализма. Ми смо видели

незгоде, које су се десиле у једном свету, који је био склон да мисли

и да делује у масама; видели смс недсстатке производње у маси, BH-

дели смо рђаве последице од антипатија маса. Ми усвајамо у масама;

тип се узбуђујемо у масама; ми идемо у рат у масама.

Можда је најјачи корак, који је до сада био учињен за разору-

жање човечијег разума, као и за разоружање народа, билс схватање,

које је све више расло, у свету, као и у ротарству, да су народи само

збирови појединаца, да нису то народи, који тргују једни са другима,

већ фирме и појединци, и да — у крајњој анализи — у самом судару

битке, то нису народи, већ појединци, који убијају један другог · · · ·

На тај начин сва узбуђења исва организација и све трошење вре-
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мена и новаца, које ви и ја чинимо за овај пскрет — биће само звоно
које одјекује и цимбала, која звучи, ако нас не води у нашим општи-
нама и у нашим занимањима и у нашим личним односима и у нашим
међународним односима — у једно шире, лепше и здравије схватање
живота и у једно више човечанство џи боље тумачење његсвог смисла.
И, како он Тече у правилном и хармсничном сбиму, крсз генерације,
које следују једна другој, то ми верујемо, да ће људи и жене тих бу-
дућих поколења имати Тачнију оцену снога, што је Ротарство урадило
у почетку овога столећа. Напредак се не врши по једној равној и пра-
вилној узбрдици, већ у скоксвима и падањима. Зато ми мсрамо бити
не само методични и логични, већ и упсрни истрпљиви. По речима
једног мог земљака, ми треба да научимо сво:

„Не будимо побеђени, ових лудих дана, тежином бремена,
„Већ стојмо слободни; размишљајмо
»О дубском значењу живота,
„О лепоти природе џи отајанственим путевима времена".

(Превод с енглеског) ЏоннНелссон

КРАТКО ЖИТИЈЕ ЏОНА НЕЛСОНА.

Џон Нелсон је рођен у Канадској покрајини Онтарио, где је и добио своје
врво школовање. Доцније је отишао у Британску Колумбију, канадску покрајину на

Тихом Океану. У Британској Колумбији почео је да се бави новинарством и успео
да постане уредник или издавач многобројних истакнутих. новина. Сада је он шеф
оделења канадског осигуравајућег Друштва „Зип Lire”. Исто тако био је уредник

McLean-oBor часописа, а такође је и писао sa ,,Blackwoods’, ,,World’s work” и

читав број других часописа. Он је писац књиге „Канадске покрајине: њихова поли-

тика и њихови проблеми", која је изашла 1922 године. Два пута је именован за де-
легата на Конференцији Штампе Британске Империје, у Лондону и у Канади. Две

године био је члан одбора Института за Тихоокеанске односе у Хонолулу. Он је

почасни секретар Канадског Института за Међународне Послове и активни дирек-

тор Хришћанске Заједнице Младих Људи.

Претседник Нелсон постао је члан Ротари Клуба Ванкувер (Британска Ко-

лумбија, Канада) године 1917, а године 1923 изабран је за претседника овог клуба.

Доцније постао је члан Ротари Клуба Монтреал (Покрајина Квебек, Канада). Две ro-

дине је био члан Канадског Саветодавног Одбора. Године 1929—30 био је Гувернер

28. Дистрикта и претседник одбора Р. И. за Међународно служење, а 1930—31 члан

одбора Р. И. за циљеве и задатке. Као претседник Одбора Р. И. за Међународно

служење, он је претседавао на састанку тог одбора одржаном јесени 1930 године

у Франкфурту на Мајни. Ово је био први случај, да је састанак једног главног Од-

бора Р. И. одржан на Европском континенту.

На конгресу у Бечу био је изабран за Директора и 11 потпретседника Р. И. за

годину 1931—32. Исте године био је члан Извршног одбора Р. И., а године 1932—33

претседник одбора за циљеве и задатке и члан одбора за организацију Бостонског

конгреса.

На двадесет четвртом годишњем конгресу, одржаном у Бостону, крајем јуна

1933 год., он је био изабран за претседника Р. И. за годину 1933—34.

РЕНЕ4 С



ПРЕВЕДЕ

ВЕНЕ

ИАЕА

|

VELIKI ROTARSKI БАБТАМСТ (U ХАСВЕВИ

од 15 до 15 арг а 1954

р istriktncj konferenc'ji jugoslovenskih rotara prethodiće 13 aprila po podne sasta-

nak novoizabranibh pretsednika 1 sekretara svih rotari Klubova 77. distrikta ,

Prisustvo ovih časnika je obavezno. Za preporuku je, medjutim, da ovome sa-

_stanku prisustvujn 1 pretsednici pet glavnih odbora klubskih.

Program ovoga sastanka (distrikine skupitine) je Sledett:

17.00 časova: Otvaranje skupštine — Dr. M. M. Stojadinović, guverner

17.30

17.40

17.50

18.00

18.10

15.20

15.30

18.45
18:55

19:05

19.15

19:25

19:25
19.45
19.55

20.05

N
b
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20.35

20.45

21.00

Ubeležavanje prisutnih — vrši Stevan Koen, sekretar R. K. Beograd

Cilj i zadatak ovog sastanka — Dr. M. M. Stojadinović, guverner

Duznost pretsednika kluba — V. Vikerhauzer, pretsednik R. K. Zemun

Pitanja ı odgovori.
Dužnost sekretara Kluba
Pitanja:i odgovori.
Dužnost odbora za ciljeve — Ing. R. Avramović, R. K. Beograd.

Pitanja i odgovori.
Služenje u klubu — M.Sokolović, sekretar R. K. Dubrovnik

1) Klasifikacija (podela ı popunjavanje)

2) Članstvo u klubu (vrste članova)

3) Potreba prisustvovanja klubskim sastancima

4) Odbor za služenje u klubu i njegovi pododbori: za klasifika-

ciju, prijem, program, drugarstvo, javnost.

Stevan Koen, sekretar R. K. Beograd 

Pitanja i одроуоп.
Služenje u zvanju — Budislav Stipanovic, R. K. Split.

Pitanja ı odgovori.
Sluzenje zajednici — V. Isailovi¢, pretsednik R. K. Pančevo

Pitanja i odgovori.
Medjunarodno sluzenje — M. Wachsler, R. K. Vukovar.

Pitanja i odgovori.
Finansije R. I. i finansije kluba — Dr. D. Davidović, R. K. Sarajevo

(Per kapita tax, Clanski ulozi, torba za dobrovoljne priloge, fond

га putovanje, pretplata na ,,The Rotarian” i ,,Jugoslovenski

rotar” i dr.).
„Jugoslovenski rotar” — Dr. M. M. Stojadinović, guverner.

Izveštaj blagajnika „J. R.” — Drag. Pavlović, R. K. Beograd.

Pitanja i odgovori.
Kontakt guvernera sa klubovima

1) Mesečna pisma

2) Izveštaji o frekvenciji
5) Zvanične posete:

a) Klubska sednica

b) Sednica Upravnog Odbora.

Pitanja i odgovori.
Zaključak Distriktne Skupštine.
Neobavezan drugarski sastanak i večera sa gospodjama. Odelo obično.

Mesto: Gradski podrum (Grill room).

 Dr. M. M.Stojadinović, guverner

Nastavah na sledcćoj strani



 

U subotu, 14 aprila, potinje rad Distrikina Konferencija, sa sledecim programom:

8.00—20.00 Cas.: Radi kancelarija konferencje. Hotel Esplanade. Tel. 46-55 do 46-58.
9.00 časova: Sastanak i dogovor izvrsnog odbora Konferencije, pretsednika ostalih.

9.30

11.00

11.05

SIS)

11.36

i1.45
11.50

SS)

12.00

12.05

 

odbora, pod pretsedništvom guvernera.
Pretkonferencija delegata klubova, pod pretsedništvom guvernera.
Dnevni red za pretkonferenciju:

1) Dogovor o izboru guvernera.
2) Odredjivanje mesta naredne distriktne konferencije.

Guverner otvara Konferenciju.
Pretsednik R. K. Zagreb inž. Alaupović pozdravlja brata guvernera,

braću rotare iz drugih klubova i prisutne goste.
Govor guvernera Dr. Milana Stojadinovića.
Dr. Jozo Poduje, past-president R. K. Zagreb: „Šta je Rotary Inter-

national?”
Predlaganje kandidata za distriktnog guvernera.
Saopstenja sekretara distriktnog Izvrsnog odobra Tomljenoviéa.
Eventualni otpozdravi gostiju iz inostranstva.
Zaključak svečanog dela sastanka.
Rasprave u odborima:

1) Odbor za sluzenje u klubu:

Pretsednik: Živorad Bogdanović, R. K. Novi Sad
Sekretar: Gaja Gračanin, R. K. Novi Sad

Teme:
a) Selekcija članova prema relattivnoj vazmosti pojedinih klasifi-—

kacija za sedište kluba — Dezider Roth, R. K. Subotica.
b) Najpodesnije mere za poboljšanje frekvencije u klubu —

Dr. Branko Petrović, R. K. Novi Sad.

2) Odbor za sluzenje пи храпји:

Pretsednik: Dr. Ivan Slokar, R. K. Ljubljana
Sekretar: Zdenko Knez, R. K. Ljubljana

Teme:
a) Praktična primena rotarsk:h principa u zvanju — Josip Kav--

čić, R. K. Ljubljana.
b) Sistemiziranje redovnih izveštaja iz pojedinih zvanja u klu--

bovima — Zdenko Knez, R. K. LJubljana.

3) Odbor za sluzenje zajednici:

Pretsednik: Dr. VI. Leustek, R. K. Zagreb

Sekretar: Veljko Vasić, R. K. Zagreb

Teme:
a) Dosadašnji

venskim klubovima

praktični rezultati služenja zajednici u jugoslo--
Dr. M. Posmodi, R. K. Varaždin. 

b) Mogu li se odrediti jedinstvene smernice rada pri služenju

zajednici za sve klubove distrikta? — Ing. Josip Ljubičić,
R. K. Šibenik.
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4) Odbor za medjunarodno sluzenje:

Pretsednik: Stevan Pavlović, R. K. Beograd

Sekretar: St. Pelivanovi¢é, R. K. Beograd

Teme:

a) Duznost rotara u slucaju zategnutih medjunarodnih odnoša-

ja — St Pelivanović, R. K. Beograd.

b) Odnošaji rotara 77. distrikta sa rotarima iz susednih zema-

 lja

—

Milan Čemerikić, R. K. Skoplje.

13.15 časova: Svršetak rasprave u odborima.

13.50 .. Ručak u Hotelu Esplanade.

16.55 > Doček Johna Nelsona, pretsednika R. I. i drugih uglednih rotara 17,

inostranstva.

20.00 > Svečana večera u čast pretsednika Johna Nelsona, sa plesom, u Hotelu

Esplanade. Odelo za dame: narodna nošnja, balska ili vecernja

toaleta: za gospodu: smoking.

U međeljw 15 aprila, drwgi dam тада Distrikine Konferencije sa sledecim programom:

S.00—20.00 časova radi kancelarija Konferencije, Hotel Esplanad, telefon 46-55

do 46.58.

10.00 časova: Svečana i zaključna konferencija, Guverner pozdravlja pretsednika R. I.

Johna Nelsona.

10.10 .. Govor pretsednika R. I. Johna Nelsona.

10.25 „ Izveštaj odbora.

10.45 . Ing. Vladimir Slajmer: ,,Jugoslovensko Rotarstyo u službi omladine”.

11.00 .. Predaja trofeja.

11.05 ~ Admiral Dragutin Prica: Nacionalizam i internacionalizam u Rotarstvu.

11.20 „  Eventualni pozdravi gostiju iz inostranstva.

11.25 „ Predlog za rezoluciju.

11.30 .. Izveštaj o izboru mesta za narednu distriktnu konferenciju.

11.35 5 Izveštaj odbora o izboru kandidata za novog distriktnog guvernera.

11.40 55 Govor izabranog guvernerskog kandidata.

11.50 ; Eventualna. saopštenja.

12.00 .. Zaključak zasedanja distriktne konferencije.

13.00 „ Zajednički ručak.

*

Za organizaciju Distriktne konferencije i njen uspešan rad stara se Čitav niz od-

bora jedne odnjih postavlja guverner, a druge bira domaćinski klub.

Guverner Dr. Stojadinović odredio je sledeće odbore:

Odbor za program:

Pretsednik: Dr. Milan Stojadinović, R. K. Beograd

Članovi: Dragutin Prica, R. K. Beograd

Radovan Alaupović, R. K. Zagreb

Dr. Ivan Slokar, R. K. Ljubljana

Živorad Bogdanović, R. K. Novi Sad

   
Nastavak na sledeéoj strani
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Pretsednik :
Članovi:

Pretsednik:

Članovi:

Pretsednik :

Članovi :

Domaćinski

Odbor za punomoéstva:

Dr. Miroslav Ploj, R. K. Maribor
Dr. Julije Kajzer, R. K. Osijek
Dr. Ernest Krajanski, R. K. Varazdin
Jovan Rogulié, R. K. Vukovar
Dr. Vladimir Leustek, R. K. Zagreb

Odbor za vezoluciju:

Dr. Viktor Ružić, R .K. Sušak
Dr. Branislav Vojinović, R. K. Skoplje
Jovo Bravačić, R. K. Dubrovnik
Dr. Aleksandar Babić, R. K. Sarajevo
Dr. Vojislav Kujundžić, R. K. Beograd

Izborni odbor:

Adolf Minh, R. K. Beograd
Dane Matosié, R. K. Split
Kosta Kapamadzija, R. K. Subotica
Vasa Isallović, R. K. Pančevo
Miloš Šupuk, R. K. Šibenik

klub, Rotary Klub Zagreb, izabrao je od svojih članova
sledeće odbore:

Pretsednik :

Članovi:

Pretsednik:

Članovi:

Pretsednik:
Clanoyi:

Finansijski odbor:

Edo Marković
Oton Hajnrih
Dr. Ivo Belin

Odbor za registraciju:

Dragan Tomljenović
Pavle Ostović

Dr. Ivo Bačić
Vladimir Mutafelija

Odbor za dočež 7 ukonativanye

Dr. Frane Hanaman
Inz. Viktor Horvat
Dr. Slaviša Šenoa
Dr. Branko Šenoa
Aleksander Au’
Dr. Stj. Mlinari¢
Inz. Dragutin Aleksander
Ivan Gorup

Krešimir Brove
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Odbor za Stampu 7 publicitet:

Pretsednik: Dr. Jozo Poduje

Članovi: Dr. Armin Moskovi¢

Dr. Miljenko Marković

Stjepan Musulin
Veljko Vasić

Odbor za prevoz 1 zabavu:

Pretsednik: Stanko Sirca

Članovi: Inz. Mate Sneler

Inz. Adolf Kosak

Dr. Vladimir Pliveri¢

Dr. Branko Pliveri¢

Dr. Slavko Mašek

Dr. Vladimir Leustek

Izursnt odbor:

Pretsednik : Inz. Radovan Alaupovic

Potpretsednik: Dr. Aleksandar Smit

Tajnik: Dragan Tomljenovic

Pom. tajn:k: Pavle Ostovic

Blagajnik: Oten Heinrih

Članovi: Edo Marković

Dr. Frane Hanaman

Dr. Jozo Poduje
Stanko Širca.

Distriktnoj Konferenciji pretsedava guverner Dr. Milan Stojadinović. U slučaju

potrebe po nalogu guvernera, dužnost pretsedavajućeg može vršiti i pretsednik doma-

ćinskog kluba Radovan Alaupović. Sekretar Distr'ktne Konferencije je Dragan Tom

ijenović, sekretar R. K. Zagreb.

ŽELJEZNIČKA POVLASTICA ZA ODLAZAK U ZAGREB

Ministarstvo Saobrataja pod br. M. S. 5580 od 29 marta ove godine odobrilo

vlasticu na Zeljeznicama xa odlazak na distrikinu konferenciyu и Zagreb. Karte 2a

 

a 26
/ važiće i za povratak. Kluboui treba da tzdadu svakome ucesniku legitimaciyn,

Боји treba pokazati ma polaznoj stanict, gde će se dan zig sa datumom polaska i

brojem vozne karte. U Zagrebu dobice svaki ucesnik over da je utestvovao na kon-

eresu 1 pri polasku iz Zagreba treba takodje pokazali ovu overu zeljeznitkoj stanict 7

Zagrebu таudaranja ziga. Ova povlastica vat od 11. do 18. арта.
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На молбу претседника београдског Р. К., Њ. Е. министар Аргентине у Београду
г. Кандиоти одржао је у Клубу шармантно предабањео сбојој отаџбини, 96 Ш1954

Je me sens tres honozé, Messieurs, par votre aimable in-
vitation et je vous remercie beaucoup de m’avoir donné
Yoscasion de veus parler de mon pays et des Yougo-
slaves établis dans ma Patre. Je vous ferai une simple
causerie et je vous parlerai en ami. De la République
Argentine, ancienne colonie d’Espagne, est parti, en
Amérique Espagnole, le premier cr: de libération, a
méme Vepoque ou votre grand Karageorges luttait
aussi pour la liberté des Serbes. Les armées de |’ Ar-
gentine, guidées par le général San Martin, ont apporté
le flambeau de la liberté au Chili et au Pérou, en tra-
versant les Andes Cord:lléres, dont le passage bien
difficile se treuve a plus de 4.000 m. de hauteur.
Aujourd’hui la République Argentine a 2,800.000 ki-

S. E. M. Alberto M. Candioti, lomčtres carrćs. Elle est aussi grande que treize pays
Paver ecireoraianiract de l'Europe ensemble. Sa longueur est la méme qu'une
Ministre Plénipotentiaire : 5 а А 5

ligne droite tirée de Copenhague jusquau centre du
désert de Sahara. Tout cet immense territoire est exploré et cultivé.

 

L’Argentine et le Chili sont les deux pays du monde les plus proches du Pole Sud.
Dans ce trés grand territoire de Argentine, ou il y a tous les climats, du tropical
jusqu’a celui des ne'ges presque éternelles, vivent seulement 12 millions d’habitants:

moins qu’en Yougoslavie. Mais ces 12 millions, par leur standard de vie, équivalent,

par rapport a leur pouvcir économique, 4 une population de 25 millions.

LArgentine est un pays latin et sa langue, parlée d’ailleurs en tcute | Amćrique

du Sud sauf au Brés:l, est l’espagnol, ne se différent en rien de celui de l’Espagne. Sa

capitale Buenos Aires a deux millions et demi d’habitants. Elle est donc, par le nombre-

dé sa population, la seconde ville latine du monde: elle vient apres Paris. Par le syste-
me de son Gouvernement, |’Argent’ne est une république fédérale avec une Constitu-
tion semblable a celle des Etats-Unis d’ Amérique. Dans notre Constitution il est dit

expressément qu'elle est dictée pour le bien-étre de tous, de notre pestérité et de tous

les hommes qui veulent habiter le territoire argentin. Donc, les étrangers ont exacte-

ment les mémes droits civils que les argentins natifs. Un étranger naturalisé argentin
peut occuper tcutes les charges publiques sauf deux: Président de la République st
Archevéque de Buenos A‘res.

Neus sommes connus comme un pays riche en ceréales et en bétail. On sait que

nous possédons plus de 32 millions de bétes & cornes, 44 millions et demi de breébis,

10 millions de chevaux, etc. On sait aussi que nous sommes un des plus grands pro-
ducteurs de mais, que nous fournissons de grandes quantités de froment, de graines
de lin, ete. etc. Mais malheureusement nous sommes en Europe moins connus comme

un pays de haute culture intellectuelle. Nous avons cependant en Argentine cinq uni-

versités et nous avons l’orgueil de pouvoir dire au monde que nous avons deux fois
autant de maitres d’école que de soldats. L’industrie en Argentine a pris un dévelop-
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pement surprénnant pendant et apres la grande guerre. Les relations commerciales en-

tre l’Argentine et la Yougoslavie se sont développées d’année en année d'une maniere

favorable pour les deux pays. Nous sommes arrives a atteindre le chiffre de 120 mil-

lions de dinars d’interéchange annuel; ce n’est pas beaucoup mais cela démontre, ¢n

échange, de grandes possibilites futures. Il est urgent, pour pouvoir augmenter nos

rélations commerciales, de supprimer les intermédiaires: nos produits, avant d’arriver

en Yougeslavie, passent par I'Italie ou !'Allemagne, et vos produits, malgré l’existence

dune ligne de navigation directe yougoslave de Sušak et Split pour Buenos Aires,

passent par voie de Hamburg et de Trieste.

En Argentine il y a de nombreux Yougoslaves lesquels, avec um commerce

dexportation organisé, seront les meilleurs propagandistes pour yos produits. Lorigine-

de l’établissement des Yougoslaves en Argentine remonte a de longues années.

La plupart des inmigrants yougoslaves, dont il y a jusqu’a cent mille en Argen-

tine, sont des commercants, des agriculteurs et des marins, surtout des marins. L’exem-

ple de Mihanovié, arrivé comme simple batelier au port de Buenos Aires et devenu

plusieurs fois millionnaire, s'est répété en plus petite échelle pour beaucoup de vos

compatrictes. Les Yougoslaves en Argentine ont occupé et occupent des positions re-

marquables dans notre vie nationale. Et les fils de yougoslaves argentins par leur mais-

sance, occupent des charges publiques trés honorables.

Un Yougoslave est deyenu fameux en Argentine au point qu'il a méme été prié

par le Gouvernement du Japon d’y aller organiser dans sa police le service dactylosco-

pique. Je parle de Vučetić, inventeur du systéme dactyloscopique qui porte son nom,

systeme pour la premiére fois adopté en Argentine et malheureusement inconnu dans

за раше
Le systeme de Vučetić est tellement exact ct teliement utile pcur lidentirica-

tion des gens que tous les citoyens, du Président de la République jusqu’au plus:

bumble travailleur, ont leurs empreintes digitales dans les archives de la police. L’em-

preinte digitale a une importance considérable dans la vie de nos citoyens: plus‘eurs

fois dans leur vie ils doivent imprimer leurs doigts sur des documents publiques. Aussi

dans nos. consulats le visa des passeports n’est il donné avant que chaque intéressé ait

enregistré les empreintes de ses dix doigts. II est souhaittable que le systeme d’identi-

fication Vucetié se généralise au malheur des malhonnétes et pour la tranquilités des

honnétes gens.
Il y a aussi des Yougoslaves comme professeurs dans les gymmases... Quand

l'étais nommé Minitre de mon Pays en Yougoslavie, le Club Yougoslave de Buenos

Aires, une institution seciale de premier ordre, m’a offert une réception. Parmi les

assistants jai apercu une téte a barbe blanche, qui m’était bien connue. Surpris de-

la voir, je m’approche de ce monsieur pour lui demander comment s’était possible,

quil était la, et il m’a répondu: „Mais, je suis Yougoslave”! Dans le discours par

lequel jai remercić de leur rćception les yougoslaves rćsidants dans mon pays, et

m’adressant 4 ce mensieur 4 la barbe blanche, je lui ai demandé pardon pour tous le’

mal, que je lui avait fait étant étudiant, car il s’agissait du professeur Fontana, de Dal-

matie, qui m’enseigna dans ma jeunesse Vhistoire ancienne. Emu, mon ancien profes-

seur m’embrassa sans pouvoir arréter ses larmes...

Je souhaite, que les relations yougoslavo-argentines soient amiplifiées par un tra-

vail plus intense de connaissance mutuelle de nos deux peuples par le moyen de la

presse et des intellectuels, et il serait souhaitable de voir des professeurs de yos Uni-

versités donner des conférences dans nos villes: ils peuvent étre stirs quils seront recus

les bras ouverts et écoutés attentivement par les argentins et avec enthousiasme par les

milliers de vos compatriotes y résidants.
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29° GI OJ DIT SNU JJ JI GA ROTARSTYVA
Jedan deo predavanja rotara Dr. J. Poduje, u R. C. Zagreb.

M esec februar je svake godine vrijeme rotarske moralne bilanse. Na 23. februara,pred 29 godina, okupio je naime mladi advokat Paul P. Harris, usamljen u veli-
Kom 1 negostoprimnom gradu Chicagu, sve svoje bliže prijatelje, tri na broju, i s njima
dogovorio redovne tjedne sastanke u svrhu da uzajamnom i nesebičnom drugarskom po-
moću probiju led i tvrde materijalističke okoline, gdje im je udes odredio da žive i· djeluju. To je rodjendan prvog Rotary kluba u Chicagu ı ujedno sjetva današnjeg ro-
tarskog pokreta razgranjenog po cijeloj kugli zemaljskoj.

Lijepa je tradicija svih Rotary klubova svijeta, da sastanak tome danu najbliži
posvete prvom osnivaču, koji srećom može da još u zdravliu romatra čudesan plodBE ju Pp РOnog sitnog sjemena iz godine 1905., i da se tom prilikom kratko osvrnu na svoj vla-
stiti prevajleni rotarski put, te iz prošlih nastojanja ı uspjeha crpe novu odlučnost i
-Rovu snagu za daljnji rad. To ćemo i mi pokušati učiniti večeras.

Nema tomu davno, pitali su Paul Harrisa da li је сп na početku i sam mogao
“zamisliti, da će njegove ideje praktične ljudske solidarnosti, priopćene šačici drugova
u skromnoj čikaškoj poslovnici na pragu ovoga vijeka, razmahati za vrijeme cigle
Jedne prosječne generacije svjetski pokret, u kojem se danas oko 3.600 ognjišta
Skuplja blizu 150.000 ljudi cd posla i zvanja, najrazličitijih narodnosti, vjera ı ple-
mena, pod 47 državnih zastava, da se svakih osam dana bratski dogovaraju kako će
-пајбођје služiti ne sebi nego drugima. Osnivač je prostodušno odgoverio, da ga je
vodila Jedino miso da riješi problem svoj i svojih najužih prijatelja, ali da је znac i
·Oosjećao da njegova ideja odgovara boljoj ljudskoj prirodi, te je stoga primjenljiva
:svugdje gdje ima ljudi i ljudskih problema. U tomu je čitava tajna rotarskog uspjeha.
„ldeje ljudske solidarnosti, čestitog ı dobroćudnog drugarstva, te nesebične pomoći bliž-
Djemu ostaju iste u svakom jeziku i pod svakim podnebljem. Ljudska je priroda slična
Заги zemaljskom isprekidanom nevjernim vodama, u kojima će se i najplemenitija
klica ugušiti, te tvrdim kršcm, cd kojega će se i najbolje sjeme jalovo odbiti, kao onu
riječ božja u biblijskoj priči. Ali gdje 'ma ljudi ima ı toplog srca i bistrog razuma,
koji kao današnje njive prigrljuju 1 mnoze istnu, te primaju samo zato da mogu
i davati.

Bezbroj puta je kazano i napisano da Rotary nije otkrio nikakovu moralnu ni so-
cijalnu istinu. Njegova je osnovna ideologija stara koliko i spoznaja da je samo za-
'jedn'ca težnje ı napora kadra uzdignuti čovjeka iznad ocstalog životinjskog svijeta.
Rotary je samo te prastare ideje zaodjenuo u novo ruho, zbio ih je u kratak i jasan
sistem za svakodnevnu uporabu i primjenu. I to ne kac što redovno čine velike etičke
relig:je, koje na njihovom duhovnom području Rotary vrlo poštuje i neće s njima
nikako i nipošto da se takmi, trgajući čovjeka od njegovog dnevnog zanimanja kao
nužnog zla teške, ali privremene i sporedne borbe za čisto duhovne v'sine boljsg svi-
jeta, nego uzimajući baš taj svakodnevni trud kao polugu i središte za sasvim odre-
djena pragmatička djela usavršavanja uslova zajedničkog ljudskog bitisanja u orga-
mizovanim socijalnim zajednicama. To je bitna odlika i zasluga rotarskog sistema i
metodike rada. Nije slučaj da je Rotary niknuo u anglo-saksonskoj sredini, kao što
je opet posve logički da su sve velike religije istočnog porjekla, ali baš pored tih с
njenica ne bi moglo biti odlučnijeg dokaza za osnovnu istovjetnost ljudske prirode ı
čovječjih potreba, nego što je brzina i lakoća kojom se općenite ideje šire preko ras-
nih, klimatskih i jezičnih programa, čim se pojave ı spoznadu.

Sirenje rotarstva je u tom pogledu jedinstveno, dotično ono se dade usporediti
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samo sa naglošću, kojom su zauzimali svijet neki od najvećih religioznih i socijainih

pokreta prošlosti i sadašnjosti. Kako već spomenusmo, Paul Harris nije sam bio svJe-

ап potencijalne snage svoje vlastite inicijative. I samo ime Rotary ima se zahvaliti

sluéajnosti. Kako je malo društvo prijatcija „rotiralo” sa svojim sastancima od por

slovnice jednog člana do one drugog, ı grupa se je prozvala „Rotary”, a ipak koliko.

se moćna simbolika izvija iz toga našeg kola — ,,rota’” — за njegovih 24 zubca, koji

imaju da pokreću čitavo naše djelovanje kroz sva 24 sata dana.

Zato je trebalo gotovo pune 4 godine od februara 1905. do novembra 1908.,

dok je, opet pukom slučajnošću, preseljenjem jednog člana u najveći grad Kalifor-

nije, nastao drugi Rotary klub, onaj u San Francisku. Godine 1910. ima u SJedinjenim

Državama već 16 Rotary klubova i drži se prva konferencija njihovog saveza, koji

se onda zvae „Narodno udruženje Rotary klubova”, čime je već ı u imenu izraženo ·

ograničenje djelovanja na samo Sjedinjene Države Amerike. Tom. kongresu predsje-

dava naš dragi i još uvijek čili brat Chesley Perry, koji onda za stalno nije ni sa-

njao, da će malo godina iza toga njegovo ime, kao i ono osnivača, jednako famili-

jarno zvučiti u Zagrebu, Kairu, Stockholmu, Shangayu ı Melbournu, kao ı samom

Chicagu. Još jedan dokaz, da su ideje jače od ljudi, koji ih radjaju i nose. A sreća

je rolarske ideje, što je ona imala takove začetnike i služitelje kao što su Paul Harris

i Chesley Perry, koji su žar svoga oduševljenja znali prenijeti i na druge, a pri tom

im je Providnost dosudila da kroz tolike godine mogu sami čuvati plamen, ne samo

da ga pepeo ne zapreta i čadja ne zamrači, nego da od godine na godinu, kroz nai-

teže oluje i iskušenja čovječanstva sve Čišće ı jasnije sija. Jer nema sumnje да је го-

rarska ideja danas jos kudikamo ljep8a i korisnija nego li sto je bila pred 29 godina,

radi Сеза se razvijeni leptir zbog poleta svojih krila ne smije ipak hvastati pred svo-

jom sitnom i neuglednom čahurom, kojoj duguje život.

Već god. 1910. rotarska ideja prelazi prvu internacionalnu granicu, osnutkom

kluba u Winnipegu, Kanada. Prvi evropski klub je onaj u Dublinu, marta 1911 god.

Jezična granica je savladana 1916 god., osnivanjem Rotary kluba u Havani, glavnom

gradu Kube. „Narodno udruženje” postaje stoga već godine 1912 „Medjunarodnim

udruženjem Rotary klubova”, koja je oznaka 10 godina kasnije skraćena u današnju

_Rotary International”. Narod za narodem, država za državom priključuje se novom

pokretu, dok iskra nije i medju nas stigla preko braće Čeha, prvih Slovena rotara,

uporednim osnivanjem blizanačkih klubova Beograda ı Zagreba, a nedavnc. smo do-

živjeli da se je i najistočniji ogranak jugoslovenskog stabla, osnutkom kluba u Sofiji,

pored braće Poljaka, uvrstio u svjetske redove rotarstva.

Uporedo s tim vanjskim razvojem, koji ima malo premaca u historiji čovječan-

stva, izgradjuju se sistem i metode rotarskog rada. Činit: dobro, biti koristan drugomu,

a samo kroz fo i sebi, jednom rijecju sve ono sto mi zovemesluzenjem, to su sve~

krasni, ali yrlo opéeniti i Siroki pojmovi. Oni estaju jalovi, dok ih se ne sputa za sa-

svim odredjene ciljeve, u skladu sa mogućnostima onoga, kcji hoće da ih primjeni.

Tapkajući i tražeći iskustvom nove puteve, rotarstvo Je svoje djelovanje ili služenje

grupisalo u četiri velike faze: služenje u klubu, u zvanju, u zajednici i medjunarodno

služenje.
S druge pak strane redoviti apel brata Širce da se iza sjedn:ce ide Hraniloviću,

značio bi sablazan za mnoge američke klubove i nakon ukinuća prohibic:je.

Pri služenju u zvanju utrlo je rotarstvo ipak novih puteva. Bezbrojne su inici-

јануе rotara pri poboljšanju odnošaja poslodavaca i namještenika, ublaženju i morali-

zovanju poslovne utakmice i stvaranju novih pogleda na solidarnost svih privrednih

grana i ljudskih zanimanja. Od velikih problema na tom području, na kojima rotar-
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stvo smišljeno ı rotarski radi, dovoljno je spomenuti inicijativu britanskih rotara za
izgradnju socijalnog osiguranja u Engleskoj. Mi jugoslovenski rotari ne možemo se
na ovom odlučnom polju rotarske djelatnosti doduše još podičiti nikakovim većim
vanjskim uspjehom, ali ako smo postigli samo to, a nadajmo se da jesmo, da 430 ljudi
na istaknutijim položajima raznih poslova ı zvanja primenjuje u svom svakodnevnom
djelovanju rotarske princ:pe, ne slučajno ı besvjesno nego sistematski ı iz dubokog unu-
tarnjeg uvjerenja, već iz samog tog razloga nije rotarstvo zaludu došlo u Jugoslaviju.

Pri služenju zajednici početci su rotarskog djelovanja bili vrlo skromni i za da-
našnji zamah tog djela rada gotovo, ali samo naoko smiješni.

Tako je klub u Čikagu bio ponosan kad je natjerao grad da sagradi Jedan novi
Vespasianum, ili kako se zagrebački kaže Amruševac. Isto tako, kad je na troškcve
klupa Jednom starom ladjanskom liječniku, da mu se omogući korisna praksa, Кир:
ljen nov konj, kad mu Je stari lipsao. Danas je na tom polju najveća rotarska briga
posvećena mladost. Rotarstvo je na cijelom svijetu pokretač ı glavni nosilac ideje
zbiinjavanja djece bogalja. Sistematski rad oko mladeži započeo je god. 1916., a od
godine 1930. posvećuje se rotarskom inicijattvom u Sjedinjenim Državama i mnogim
drugim zemljama svake godine Jedan tjedan raspravljanju i praktičnom rješavanju pi-
tanja u vezi sa odgojem 1 zivotom mladezi. Pomaganje studenata pozajmicama, које
-oni nakom svrsetka studija vraćaju, Student Loans Fund, je takodjer rotarska ideja,
da spomenem samo nekoliko istaknutijih primjera sistematskog služenja zajednici. Mi
smo u Zagrebu još vrlo daleko od toga da možemo pokazati na trajne uspjehe ovak-
vog metodičkog rada, ali izvjesna skromna tradicija stvorena je u ovom pravcu već !
u našem klubu promicanjem osnutka društva za djecu bogalje, brigom za gluhoni-
-jemu djecu i stalnim pomaganjem naših najistaknutijih radnika i radnica u njihovom

nastojanju oko srednjoškolske omladine.

Rotary je izvan svojih redova ipak najpoznatiji po četvrtoj, internacionalnoj, fazi

služenja. Ona je došla do punog izražaja tek nakon rata, kada je organizacija stvarno

postala medjunarodna. Godine 1921. dodat je rotarskom programu i šesti cilj: „Una-

predjenje sporazuma, dobre volje i medjunarodnog mira putem svjetskog bratstva

ljudi od posla i zvanja ujedinjenih idealom služenja. „Sedam god:na kasnije osnovan

je na konvenciju u Minneapol:su poseban centralni odbor za medjunarodno služenje.

Poznata je uloga rotarstva pri smirenju ili barem ublaženju nekih velikih medju-

narodnih sporova: u Irskoj, Španiji, je još nedavno u bolivijansko-paragvajskom ratu

i prilikom gradjanskih borbi na Kubi. To su vidljivi ı znatni uspjesi, vrlo podesni za

nabrajanje baš u ovakovim prilikama. Ali stalna i najveća korist rotarstva za medju-

narodne odnose leži u drugom pravcu: U neprekidnom i sistematskom duhovnom, a

vrlo često i ličnom saobraćaju brojnih rotarskih falanga širom cijelog, sada više negu

ikada razjedinjenog i razrovanog svijeta. Ta duševna navika, koja se stvara slušajući

svakog tjedna izvještaje iz najrazličitijih zemalja o ljudima zanesenim istim aspira-

cijama i zauzetim istim poslom kao što smo mi, njihovo često susretanje u duhu dru-

garstva i bratstva, ne može, a da ne donese ploda. Pravi rotar ostaje uvijek odani sin

svoje otadžbine i vjeran član svoga naroda, ali on zna da ima ı drugih otadžbina i

drukčijih naroda. Zna da gdje ima prava ima i sukoba, ali on vjeruje u pravičnost

saradnju kao jača sredstva rješavanja sporova nego Sto su gruba sila i slijepa borba.

To rotar ne zaboravlja ni onda kad ga sudbina iznese na najviše vrhove vlasti ı uticaja,

kao što je baš sada slučaj sa pretsjednikom Sjedinjenih Država rotarom Roosveltom, a

to nije jedini slučaj.

Zagreb. Dr. Jozo Родије.
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СА ГУВЕРНЕРОМ У ПОСЕТАМА

аш Гувернер, др. Милан Стојадиновић, учинио је своју прву званичну посету

Ротари Клубу Нови Сад. Сретна околност, да се прва званична посета нашег

Гувернера у Новом Саду завршила са врло успелим ladies’ гплоће коме су прису-

ствовала и браћа из Београда и Суботице, учврстило ме је у убеђењу, да су ladies’

nights y PorapcTBy најбоље средство за стварање што срдачнијег пријатељства из-

RODA Ротара и њихових породица. Кад сам јавио Ротари Клубовима: Суботица, Ву-

ковар и Осијек, да ће неколицина браће из Београда пратити нашег Гувернера др.

Стојадиновића приликом његове званичне посете овим клубовима, поставио сам мо-

јим колегама — секретарима питање: „Како би било да се и код вас званична по-

 
Гадтаћ у Суботици, приликом посете губернерође

Un moment joyeux, lors du visite du gouverner du 77 d. a Subotica

сета заврши са Јафе5 гоће2“ Ја нисам никоме ту идеју „натурио", већ сам само

идеју „лансирао“ .И тако, док је наш Гувернер организовао онај први, званични

део својих посета — ја сам, на своју руку, организовао онај други, незванични или

забавни део. По оној познатој француској изреци, желео сам да спојим корисно са

лепим. Немам утисак, да је наш драги брат Гувернер био љут на мене због тога...

Успех је уосталом унапред био осигуран. Суботица и Вуковар прихватили су оду-

тгевљено лансирану Wejy o ,,ladies’ nights”

Пошли смо из Београда у петак, другога марта у 12.10 возом и стигли у Су-

ботицу у 16.22. Сем гувернера др. Милана Стојадиновића, пошли су из Београда

ротари: Адолф Минх претседник, Стеван Павловић паст-претседник, Стева Г. Коен

5 15НЕ
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тајник, Драгомир Павловић благајник. Браћа из Суботице дочекали су нас на ста-
вици и допратили у Хотел Парк. У стану тајника клуба Дезидера Рота, после aa—
куске, држана је седница управног одбора, којој је присуствовао гувернер др. Сто-
јадиновић са секретаром Коеном. У 9 часова увече, у просторијама ресторације
„„Тојда" одржана је 200. редовна седница са „ladies глоће. Фреквенција од 22 члана
присутно 22 = 100%. (Живео Суботички Клуб!). Ко је те вечери видео шармантне
суботичке сестре: Боски, Конен-Јакобчић, Габор, Ивковић, Капамаџија, Мартинис,.
Паул, Павловић, Пилиш, Рот, Стиглиц, Шокчић заиста се мора чудити суботичкој
браћи, да не приређују чешће ladies’ nights! JlyxoBMrTa сестра Капамаџија учинила
је сјајан утисак својом појавом и својим говором те вечери. За женски Ротарски
покрет — како брат Воја Кујунџић зове „сороптимисткиње", и чији ће он вероватно
бити духовни отац, ако га сороптимисткиње приме, а немају разлога да не приме —
сестра Капамаџија била би одличан борац и говорник. Јер сестра Капамаџија нас је
дочекала говором у Суботици и говором пратила све до Вуковара. Тиме је у мно-
гоме ублажила нашу тугу, што прерано напустисмо Суботицу. Дивна сестра Мар-
тинис, која је до седам сати јуначки издржала у пријатном друштву ротара, па
ипак већ у девет часова пре подне опет предузела домаћинску дужност. Сестра
Пилиш сјајна певачица; сестра Рот сјајна домаћица; сестра Боски сјајна играчица
и све ви, сјајне сестре из Суботице, нека вам је хвала за лепе часове, које смо са
вама провели!

Сем Београђана били су из Марибора: др. Мирослав Плој, претседник; из Но-
ког Сада инж. Милан Манојловић са госпођом; из Осјека: Рудолф Кнежевић тај-
ник; из Вуковара: Манфред Вахслер и Армин Голдштајн. Као гост: градоначелник
госп. Иван Ивковић-Ивандекић. За време вечере, говорили су: претседник Капама-
џија, гувернер др. Стојадиновић, тајник Рот, ротар Велимир Стефановић, градона-
челник Ивандекић, претседник Минх, Београд, претседник др. Плој, Марибор, тај-
ник Кнежевић, Осјек, Вахслер, Вуковар, Манојловић, Нови Сад, госпођа Капама-
џија, тајник Стеван Коен, Београд. У ванредном расположењу сви су остали до че-
тири сата изјутра, да би један део продужио у још изванреднијем расположењу до
седам сати изјутра у стану брата Дешковића. Па ипак, још пре подне, било је раз-
гледање врло интересантних суботичких фабрика: бонбона „Руф“, чарапа „Фако",
намештаја Мирка Ротмана и пријем код градоначелника господина Ивандекића.
После заједничког ручка у Парк Хотелу кренули смо у 13.40 часова возом 3a By-
ковар, 3 марта, заједно са ротарима из Вуковара: Вахслером и Голдштајном. Као:
успомену из Суботице повели смо милу сестру Капамаџију, а у Сомбору ушла је у
Воз, као први зрачак вуковарског сунца, сестра Души Вахслер. У Вуковару опет
пријем на станици, седница управног одбора са гувернером, затим мали одмор, па
у девет сати увече редовна седница вуковарског Клуба са аде“ night. WU ope
фреквенција 100% (Живео вуковарски клуб!). И овде шармантне сестре из Вуко-
вара, па се надамо, пошто је лед пробијен (тог дана почела је пловидба Дунавом),
да ће браћа из Вуковара увидети, да не треба више лансирати идеје из Београда,
већ ће Вуковарци сами приредити Јад!ео' nights, jep HMa и Душа и Злата у томе
клубу, па ко зна колико скривеног блага треба још открити!...

У Вуковару су Београђани добили појачање у брату Отмару Хену, а из Зе-
муна дошао је ротар Шрајм. Из Суботице претседник Капамаџија стигао је своју
госпођу увече. Сем тога дошли су из Суботице и симпатични ротари Боски са го-
спођом и Дезидер Рот.

Говори: претседника Рогулића Јована, гувернера Стојадиновића, секретара
Поп Алфреда, Фунтак Франа, Штајнера Хинка, Тирка Франа, Хидегети Павла,
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претседника Минха, секретара Коена, др. Липовшћака, претседника Капамаџије и

поетседниковице Зоре, Шрајна, Земун, госпође Злате Липовшћак. На истој сед-

ници обављен је свечани пријем двојице нове браће: Драгутина Ђурског и Људе-

вита Карловског.

У сјајном расположењу и правом ротарском духу искреног братства према

браћи, и љубави према сестрама —- опет смо остали до четири сата изјутра! Па

ипак и овде, као и у Суботици, неуморне сестре већ пре подне опет су биле на до-

маћинској дужности заједно са браћом. Вуковарске: Душа и Злата пратиле су

браћу у разгледању Батине фабрике; онда заједнички ручак у Гранд Хотелу. У том

моменту, после дивног времена, почиње тиха пролетња киша. Суморни облаци.

Небо плаче, јер је опет — растанак... У два сата по подне трећа етапа: аутомоби-

лима у Осијек. Пред Гранд Хотелом званичан дочек, онда гувернер др. Стојади-

новић и секретар Коен присуствују седници управног одбора у стану љубазног

претседника др. Јулија Кајзера и његове госпође. После закуске и пријатног раз-

говора мали одмор од свега једног сата, јер у девет часова већ смо опет у Гранд,

Хотелу на редовној седници Ротари Клуба Осијек. Београдски Ротари овде опет

добијају појачање: стигао је брат Ика Панић, сем тога и др. Виктор Ружић, прет-

седник Р. К. Сушак и Франк, Р. К. Загреб. Говори: претседник др. Кајзер, гувернер

др. Стојадиновић, секретар Кнежевић, претседник Минх, Београд, претседник др.

Ружић, Сушак; Шрајн, Земун; Франк, Загреб; Ика Панић и (Стеван Коен, Београд.

Добро је било, што је Осијек знао, да и за најодушевљеније поборнике ladies’

nights, KaO WTO cy: ryBepHep Ap. Стојадиновић, претседник Минх, паст-претседник

(тева Павловић, секретар Стеван Коен, има граница... Да је и Осијек приредио

ladies’ nights, He OM y један час могли напустити Осијек и у шест сати изјутра бити

у Београду. Али — „,aufgeschoben ist nicht апбрећођеп !' Нека Осијек зна, да нам

дугује један ladies night. AKO npBa ladies night y Осијеку није потпуно успела не

значи да неће успети ни друга. Нека се обрате само за специјалисте из Суботице,

Новог Сада, Вуковара, Панчева или Београда. Позитивно знам, да у овим клубо-

вима има стручњака, вероватно и у другим. Они ће им умети да дају корисне са-

вете. Што се мене тиче, ја ћу у сваком клубу нашег дистрикта пропагирати идеју

ladies night Kao најбоље средство, да се ротари и њихове породице упознају, збли-

же и спријатеље. Ми Београђани говоримо то из искуства, јер су ladies’ nights y

Београдском Клубу спријатељиле ротаре и њихове породице тако, да у нашем

клубу влада дух искреног братства, пријатељства и љубави. Нека тако буде у свима

клубовима нашег дистрикта! Нека ротарске жене широм целе Југославије постану

у истини — ротарске сестре! Живеле!

Београд. Стеван Коен

ee
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R. € BEOGRAD
Sastanci (Meetings):

Ponedeljak (Monday): 20.00

Hotel Srpski Kralj

  

265-а седница протекла је у знаку

јубилеума петогодишњице. Претседник

брат Минх, истакао је у своме гово-

ру; отварајући редовни састанак,

колико је ротарска идеја оснажена у

„нашој земљи, кад је за овако кратко

време окупила близу 500 чланова ни

кад је југословенски гувернер изабран

У централни управни одбор Р. И.

Следећи састанак био је посвећен

интерном животу клуба: договорима

за дочек претседника Нелзона и 3a

„одласке у посете оближњим клубови-

ма са гувернером на челу.

Ново претседништво за 1934/35 ро-

-тарску годину изабрано је на састан-

ку од 19 марта (седница 267), по

предлогу претседавајућег брата Мин-

ха. Оно је овако састављено:

Ротар Влада Петковић за прет-

гседника ;

Ротар Лујо

претседника;

Харазим за | пот-

Ротар Др. Богдан Косановић за

П потпретседника;

Ротар Стева Коен за | секретара;

Ротар Драг. Павловић за бла-

гајника.

Новоизабране чланове брат прет-

седник срдачно поздравља. На његов

поздрав одговорио је ротар Влада

Петковић, као и оба ппретседника са

свечаним обећањем да ће своје функ-

ције савесно испуњавати.

После овог свечаног чина, ротар Ст.
Пеливановић, чија је делатност у клу-

бу за модел, одржао је предавање о

делатности „Земгора" и о рускојеми-

грацији и њеном раду. Предавање је

саслушано са великом пажњом.

J У ГО СЛАВИ ЈИ

   
   

 

   

 

R. G. DUBROVNIK
Sastanci (Meetings):

Cetvrtak (Thursday) 20.00

Hotel Imperial

Dubrcvački Rotary Klub produZio је
svoj intenzivni rad u mesecu

doduše sa nešto manjom

nego prethodnog meseca.

Na 43. sastanku od 1. marta prisu-

stvovae je kao gost rotar Gojko Djer-

manović direktor Izvozne banke iz Beo-

grada. Brat dr. Gojko Vidojević izve-

štava o uspeloj prvoj sestrinskoj večeri

koja je odrana 24. februara i zatim go-

Vor! O potrebi da se svi doprinosi, bilo

u slučajevima žalosti ili veselja, provode

preko klubske sirotinjske torbe Brat
Gojko Djermanović, kcji se vraća sa pu-

ta u Albaniju, zahvaljuje na lepom pri-

jemu i izručuje pozdrave Dbrata guver-

nera dr. Stojadinovića, što je burno

pozdravljeno od sve braće. Govori o

administrativnem radu u Klubu i potre-

bi da se taj rad razdeli. Pošto toga

dana brat pretsednik Bravačić proslav-

lja 20-goSinjicu svoga rada u Srpskoj

banci. to mu sva braća toplo čestitaju.

Na 44. sastanku od 8. marta brat dr.

Bubalo, po želji člancva Kluba čita od-

lično predavanje brata dr. Joza Poduja,

koje Je on držao u Zagrebu povodom

99-godišnjice rotarstva. Ovom prilikom

pretsednik brat Bravačić ističa predani

i obilati rad bratskog zagrebatkog klu-

ba. Na kraju sastanka brat dr. Vidoje-

VIĆ Čini Jedan vrlo interesantan impro-

vizirani prikaz o svima markantnim fa-

zama turizma u Dubrovniku za posled-

njih 40 godina.

Na 45. ed 16. marta

duže reči o radu u Klubu pa je odluče-

martu,

frekvencijom

sastanicu bilo je

no da se 21. marta sastane Upravni od-

bor sa pretsednicima komponentnih od-

bora radi pretresanja pilanja. Na

kraju je brat dr. Mladinov, odrzao pre-

davanje ec svome zvanju. toplo nagra-

djen pljeskom od prisutne braće.

По
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RC. LJUBLJANA
Sastanci (Meetings):
Sreda (Wendesday) 20.00

Grand Hotel Union

 

 

 

7. mart. Brat dr. Andrejka nastavio
je sa serijom svojih vanredno interesant-

nih predavanja iz historije naše privre-
de. Njegovo današnje predavanje nam

opisuje Fidelisa Terpinca, prvog slove-

načkog indusirijalca velikog stila, koji

se rodio pre 135 godina, i koji je osno-

уао najveće slovenačko industrijsko pre-

đuzeće Sjedinjene papirnice u Vevčamai
Goričanama. Karakter Fidelisa Terpinca
ı njegova vanredna poslovna spcsobnost

treba da služe kao uzor našim privred-

nicima. Brat past prelsednik dr. Krejči

пат je pročitao Jedan svoj šaljiv hiapiš..

Braća dr. Poduje i Tomiljenović iz Za-

greba, bili su toga dana naši gosti.
14. mart. Brat dr. Krejéi nastavic jesa

serijom svojih predavanja o lovu i na-

ročito nam je Opisao razvitak lova od

prvih početaka pračoveka do danas i
ujedno razvitak lovačkog oružja počev

od obične kamenice do moderne puške.

Toga dana imali smo opet dva draga

gosta ı to brata Hrozničeka iz Dubrov-

nika i našeg starog prijatelja brata To-

mljenovića iz Zagreba.

21. marta. Predavao namje gost prof.

dr. Ljudevit Bohm. direktor Trgovačke

akademije u p. i to o auktarkičnim ten-

dencijama onih zemalja, koje su zaosta-

le u industrijskom razvitku. Prikaza.»

nam je taj problem u svetlu historije.

ekonomske teorije i prakse i naročito

istakao potrebu industrijalizacije nase

zemlje.

28. marta. Brat dr. Sarabon namje

dao opširan izveštaj o radu nemačkih,

austrijskih i nekih čehoslovačkih klubo-

va. Brat Ljubić nam je prikazao alkci-

ju jugoslovenskih, a brat ing. Hribar

o radu čehoslovačkih klubova. Ovakve

sednice, koje su isključivo posvećene

radu drugih klubova, daju nam lepu sli-

ku o tome, kako se u njima radi na

ostvarivanju rotarskih ciljeva

       

      

R.C. NOVI
Sastanci (Meetings):
Petak (Friday) 20.0)

Hotel Kraljica Marija

SAD

Та 190. седници 2. марта претседник

Живорад Богдановић саопштава.

да ће у Суботицу ићи на 200-ти саста-
нак Р.К. Суботица брат инж. Милан

Манојловић, док ће, поводом од-
ласка брата бувернера др. Стојади--

новића у Осијек 4. марта тамо оти-

ћи секретар Гаја Грачанин. После-

овога прешло се на реферате страних.

извештаја.

Брат др. Ђура Трифковић под--

нео је реферат из приспелих извешта--

ја аустриских ротари клубова. Брат

Душан Илић реферисао је из приспе-

лих извештаја Чехословачких Ротари.

клубова. Брат В. Ненадовић ре-

ферисао је клубу извештаје францус--

ких Ротари клубова. Брат Др. Бранко

Петровић послао је реферат о не-

мачким Ротари клубовима. Брат инж.

Табаковић реферисао је о румун--

ским Ротари клубовима као и о клу--

бовима Сирије и Палестине. Брат јо-

сиф Паквор реферисао је о изве--

штајима мађарских Ротари клубова.

Између осталога брат Јосиф је рекао:

„Почасни гувернер привременога ма-

ђарскога дистрикта ротар Хегедиш

изјавио је у једноме Клубу, да ротари=

клубови у Мађарској имају велику на-

ционалну задаћу. Мађарски дистрикт

је једна нова мађарска институција, за

коју је већ био велики успех, што се

могла основати само са 10 клубова,

иако је по уставу прописано као ми-

нимум 12 клубова, и као такова била

већ самостална. „Интересантно је, —

наводи почасни гувернер, — када смо

ми нашу молбу поднели са овако ма-

лим бројем клубова за успоставу дис-

трикта, да су белгијанци изјавили же-

љу да се мађарском дистрикту при-

кључе сви клубови ван територијалне

Мађарске, у чијим се местима говори

мађарски, и да се овим клубовима 00—

aS20) (-"___-



„разује мађарски дистрикт. На ово смо
MH, — наводи почасни гувернер, —
тражили да нам се врате откинуте ма-
-ђарске покрајине, јер ћемо онда има-
ти довољан број клубова“.

На 191. седници од 9. марта одржао
је брат др. Влада Белајчић једно
"ванредно успело предавање са темом;
„Физички одгој у погледу национал-
"социјалистичком". Између

_

осталога
брат Белајчић је рекао да данас
"имамо три система која имају универ-
зални карактер са тежњом преобража-
вања целокупног живота садашњице, и
"то су: бољшевизам, фашизам и хитле-
ризам. Сва та три система имају сво-
јих додирних тачака, али се сва та три
(система такођер из основа разилазе.
Предавач прелази одмах на трећи си-
‘CTEM: хитлеризам, о којем говори да
има за циљ тоталну државу који тај
"пре имала у Европи, т.ј. на велесилу, и
то помоћу спорта односно физичког
одаје и својом садржином и својом
формом. Задатак је у суштини нацио-
нал-социјализма, да својом формом и
"својим системом подигне дух народа,
подигне државу на онај степен који је
одгоја. Говорећи о спорту уопште, као
упражњавању физичког одгоја у по-
тенцираном степену, предавач је иста-
као данашње стање спорта уопште.
Напоменуо је, како се данас о једном
"халфу или беку, већ како се називају
ови играчи, пишу и читају читаве сту-
дије, читави ступци, док се на другој
страни о једном човеку који је много
кориснији и заслужнији за отаџбину
уопште тек спомиње по који редак.
Помиње о баснословним хонорарима
који се дају за те играче, и како је
данас лажни аматеризам преузео маха
у готово свим спортовима и свима
дисциплинама. У Немачкој је, међутим,
физички одгој постављен на основу не
рекордерских успеха него им је су-
штина одгајање самог народа. А то
данашња хитлерова Немачка проводи
плански; она је за сваку годину и све
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старости сачинила системе физичког
одгоја; један Бажи за омладину од
6—14 година, други од 14—18, а тре-
ћи од 19—20 година. Чим пређу не-
мачки грађани 20 година прелазе у
T.3B. „Wehrsport”, где се упражњава
обавезно војна и борбена организаци-
ја, и тек после 25-те године престаје
свака обавеза за сваког немачког гра-
ђанина, будући је претходно прешао
дугогодишњу школу физичког васпи-
тања. Немачкој се са њеног гледишта
не би смело ништа приговорити у тој
пракси.

На 192. састанку од 16 марта брат
др. Бранко Петровић истакао је
да су наша браћа народни посланици
из нашег клуба живо учествовали у
дискусији о државном буџету. Тако је
брат др. Николић приказао право
стање пољопривреде у Војводини, суз-
бијајући погрешно

_

мишљење да у
Војводини тече мед и млеко. Брат др.
Секулић изнео је пред Народну
Скупштину

_

питање социјалне скрби.
Брат Стеван Ћирић изнео је пред
Народном

_

скупштином националну
свест Војводине. На крају ове седнице
брат др. Борота одржао је преда-
вање о теми: „Ротар у звању“. Брат
претседник (се захвалио на успелом
разлагању брата др. Бороте, кога
су сви присутни саслушали са нарочи-
том пажњом и наградили аплаузом.
Сем овога утврђено је и то да се го-
дишња скупштина клуба одржи на дан
30. марта.

  

  Р. C.. PANČEVO
Sastanci (Meeitngs):
Petak (Friday) 20.00
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На 139. састанку одржао је брат Др.
Павковић-Бугарски своје преда-
вање „О раду на сузбијању трахома у
граду Панчеву 1933 год." Предавач је
истакао да је интензиван рад на суз-
бијању трахома отпочео августа месе-
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ца када је почела да ради амбуланта

за трахом смештена у градској болни-

ци. До тога времена лечена су само

школска деца у школској поликлиници.

Рад на сузбијању кретао се у два прав-

ца и то: болесници су систематски ле-

чени и предузете су мере да се оне-

могући ширење ове болести. Радило се

на томе да се пронађу болесници, пре-

гледана су сва школска деца и заба-

вишта. У једној школи отворено је по-

себно одељење за трахоматозну децу,

а у осталим школама одвојена су бо-

лесна деца и сви они који са њима ста-

нују. Прегледане су породице које др-

же на стану и храни школску децу.

Прегледано је особље творница, и ве-

ћих индустријских предузећа, сви тр-

говачки и занатлијски шегрти и по-

моћници. Приликом прегледа болесни-

ци су обавештавани о суштини трахо-

ма, како се шири и како се треба чу-

вати од њега. Дељени су летци и пла-

кати. Прегледано је 2432 мушке и

1877 женске особе. Било је 21168 по-

сета у амбуланти и 3492 прегледа ван

амбуланте и вршено је 209 операција.

По занимању највише трахоматозних

је нађено међу надничарима, ратари-

ма и радницима. Лечење је вршено

бесплатно. Дошао је предавач до за-

кључка да је трахом јако раширен у

Панчеву и то нарочито у горњој варо-

ши, где је највећи део становника ра-

тарски. Да би се болест у Панчеву ус-

пешно сузбијала морају се прегледати

сви становници оних кућа у којима

има трахоматозни, морају се прегле-

дати суседи ових; у појединим ули-

цама морају се прегледати сви ста-

новници; обраћати још већа пажња на

обавештење грађана о суштини боле-

сти и водити строга евиденција над

оним лицима, која морају долазити +

времена на време на преглед. Преда-

вање брата Павковића изазвало је жи-

ву дискусију и похвалу на труду уло-

женом око сузбијања ове опасне 60-

лести. Цело предавање је штампано у

„Панчевачкој недељи“ коју уређује

брат Исаиловић.

На 140 састанку присуствује гост

неротар Михаило Ђорђевић, директор“

гимназије. На овоме састанку држао“

је брат Кунд предавање на немачком

језику о теми: ,,Zeitenwende”’. Брат

Кунд , који је већ по своме позиву

као свештеник добар беседник, одр--

жао је ово интересантно предавање:

са пуно успеха, пажљиво саслушан на-

грађен је на крају бурним аплаузом.

На 141 састанку присуствовао је

као гост сада већ брат ротар Јован.

Вуковић. Претседник извештава да је

брат Вили Вајс изабран за првог пот-

претседника Удружења Банака и оси-

гуравајућих друштава на територији

новосадске и великобечкеречке комо--

ре па му у име клуба. искрено че-

стита.

На 142 састанку развила се, поводом

једнога испада у локалном листу, де-

бата о томе да ли могу бити чланови

националног удружења они људи ко-

ји су чланови некога: удружења које

има интернационални карактер. Овим

поводом изашао је у „Панчевачкој не-

emu” један чланак: „Национална и

интернационална удружења". Писац

овога чланка, син. нашега брата прет-

седника, констатује да се оваквим пи-

сањем иде на то да у широким ре-

довима неупућених. створи убеђење

како сва такова међународна удруже--

ња имају за тајни циљ служење стран--

цима. Како су чланови таких удруже-

ња обично људи који нешто значе у

јавном животу,. то. се сва жестина и

жучност ових напада,. у крајњој лини-

ји, излива на: поједине личности. Наво-

ди даље да као доказ колико су њи--

хова тврђења. нетачна, позива се на

чињеницу да је делатност свих тих

нападнутих удружења дозвољена од

стране надлежних власти, по званич-

ној дужнссти позваних. да воде бригу

о добру државне заједнице. Одобрење

за рад појединих друштава издаје се
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према прописима посебнога закона, а
после исцрпнога проучавања подне-
тих правила, извесно не без обзира
на личност њихових подносилаца. Сем
тога нема никаквих основа који би
били у стању да утврде несагласност
рада у таквим удружењима са поло-
жајем коректног држављанина. Члан-
ство у једној међународној организа-=
цији не може доводити у сумњу ни-
чију националну исправност, као што
ни припадништво једној национали-
стичкој организацији није никакав до-
каз о искреноме патриотизму једне
личности. Рачун није последњи међу

људским мотивима, који једнога чове-=
ка опредељују за или против једне

ствари и професионални патриотизам
није у наше време ни мало ретка
ствар. Идеја међународнога зближења
само је сублимована форма национа-
лизма, као што је и овај само један
нарочити узвишенији облик осећања
сродности које људска створења пове-
зују у заједницу. Здраво схваћен Ha-

ционализам не исцрпљује се у неосно-
ваноме прецењивању својих врлина и
безразложној мржњи на припаднике
других напшионалних заједница. Вели-
ко дело организације светскога мира,
путем поступног спријатељавања, које
је узето за циљ, било непосредни би-

ло посредни, свих међународних орга-
низација најбоље им је оправдање и

довољна одбрана у очима широких на-
родних маса које у последње време
све живље изражавају жеље за мир-
ним решењем свих спорова између
појединих земаља. Човечанство је већ

ушло у једну фазу у којој се ства-

рање неке међународне организације
намеће као неминовна потреба, јер би

без ње многа питања не само политич-
ка већ и привредна, социјална и кул-
турна, а која подједнако занимају све
државе и народе морала и даље оста-
ти нерешена ко зна још колико дуго.
Дискусија о овоме питању трајала је
врло дуго и испунила цело вече.
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На 143 састанку били су присутни
као гости, сада већ брат-ротар Др.
Ладислав Грабер и Ото Хасе, технич-
ки саветник града Аце, у Немачкој.
Брат Ринг, који је довео госта г. Ха-
се моли га да нам одржи једно пре-
давање о теми: „Тражење подземних
водених струја помоћу вилиних раша-
ла  (Wiinschelrute)”. Гост г. Хасе
врло приправно излази у сусрет овој
молби и износи све што се зна о спо-
собности извесних људи да помоћу
рашаља, дрвених или металних на те-
рену осете подземне воде. Официјел-
на наука игнорише појаве са вилиним
рашљама ма да постоје многобројни
случајеви успешне употребе тих ин-
струмената и од озбиљних људи по-
тврђени, приликом тражења воде и
разних руда.
Вилине рашље употребљавале су се

више од 3500 година. У библији се

спомиње како је Мојсије ударом па-
лице о стену прибавио Израиљћанима
воде у пустињи. Вилине рашље већи-
ном правиле се и праве се од обичне
гране, а у новије време има и других
облика, а праве се и од метала. У кра-
јевима који оскудевају водом, има и
данас људи који се професионално ба-
ве тражењем воде помоћу вилиних
рашаља. Познати су случајеви успеш-
не употребе вилиних рашаља и у кри-
миналне сврхе.

Своје предавање пропратио је пре-
давач са безброј фотографских сни-
мака, врло интересантних по ово пи-
тање. Сам процес деловања вилиних
рашаља објашњава се на ове начине:
1, Да човек несвесно примети неке
симптоме зрачења извесног предмета
или особе и да сам несвесним крет-
њама покреће рашље; 2, Помоћу ви-
довитости; 3, Чисто физикално, то
јест да сам предмет има своју емана-
цију, која делује на те инструменте.
Према свему спада проблем вилиних
рашаља у психологију и физику.
На 144 састанку решавано је о при-

 



 

мању нових чланова. На концу изве-
штаја да споменемо да нас је 16 мар-
та посетио и брат гувернер Др. Сто-
јадиновић. И ако је његова посета
очекивана већ од дуже времена, вест
O његовом доласку обрадовала је сву
браћу у Панчеву. У почаст брата гу-
вернера, и гостију који су са њима до-
шли, а то су: браћа Др. В. Кујунџић,
Р. Аврамовић, С. Коен, Хричир, Ика
Панић, одржано је сестринско вече, на
којем је учествовало, поред чланова
клуба и њихових породица, још и врло
леп број позваних гостију, међу који-
ма и један адвокат из Шведске,
Пало је неколико врло лепих здра-

вица, играло се све у шеснаест, па су
поред омладине узели учешћа у игра-
њу и гости. Неки, као брат Ика, нису
ни за један тренутак мировали. Весе-
ље је трајало све до прве јутарње ла-
ђе за Београд, када се гости опрости-
ше са домаћима и када се сви рази-
ђосмо са једним истинским задовољ-
ством својим кућама.
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На 162. редовној седници, одржаној
2. марта присуствовао је као гост TF.
Милан Глишић, судија из Београда.
У отсуству брата претседника седни-
UM претседава потпретседник Јован
Голочевац. Брат Милан Че мери-
кић поздравља нове чланове Клуба:
глг. Панту Јовановића, Јефту Ни-
колића и Чедомира Тодорови-
ћа. На овај пријем сва три нова бра-
та захваљују брату Чемерикићу и
Клубу и изјављују да ће свима својим
силама служити ротарским циљевима.
Поводом прославе 25-годишњице умет-
ничког рада редитеља Скопског народ-
ног позоришта г. Јована Геца, Клуб
решава да му се из опште касе преда
у готовом или у једном поклону, како
то нађе за сходно Управни одбор.

 

На 163. редовној седници од 9. мар-
та претседник др. Бранислав Воји-
новић поздравља новога члана г.
инж. Љубомира Марковића, изла-
же укратко циљеве ротарства. Новог
члана поздравља такође са неколико
речи и брат Јосиф Михаиловић,
после чега претседник Војиновић
оглашава г. Марковића за изабра-
ног, предаје му ротарски знак и ради
упознавања са осталом браћом наре-
ђује рол-кол. После је било речи о
дистриктној конференцији у Загребу,
за коју су се вршиле пријаве и затим
је брат Бранко Галић одржао преда-
вање о гвожђу и гвожђарској инду-
стрији, као уводно предавање.
На 164. редовној седници од 16.

марта присуствовао је као гост др.
Алексије Јелачић, приватни доцент
Скопског факултета. Брат Драгутин
Вуличевић реферише o писму РАК.
из Прага у погледу концерта „Смета-
не“ који ће бити у Скопљу 11. априла.
Решено је, да чланови Клуба агитују
за што већи успех овог концерта, ко-
јим диригује један наш брат ротар из
Прага. Брат претседник др. Бранислав
Војиновић моли пододбор за класи-
фикацију да огласи за отворена још
нека важнија занимања и да своје ре-
шење изнесе пред клупску седницу ра-
ди доношења предлога. Затим је про-
фесор др. Алексије Јелачић одржао
врло интересантно предавање о про-
блему далеког истока, у коме се је
позабавио питањем јапанске експанзи-
је према западу и истоку. Предавач је
саслушан ca највећом пажњом и на
крају је топло поздрављен. Брат прет-
седник Војиновић извештава Клуб
о премештају брата Владе Гакови-
ћа за Сарајево, истичући његове ро-
тарске осећаје и изражујући своје
уверење, да ће брат Гаковић оста-
ти веран својим ротарским принципи-
ма и идеалима и на новој дужности.
На то су се присутна браћа опрости
ла са братом Гаковићем.

24 а
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200. састанак померен је због гувер-

неровог доласка за 2. март. Били су

присутни сви чланови клуба, са 100%

фреквенције. Од гостију ротара били

су: Адолф Минх, претседник Р. К.

Београд, Стеван К. Павловић, Стеван

Коен и Драгомир Павловић из Бео-

града; др. Мирослав Плој, претседник

Р. К. Марибор, Рудолф Кнежевић, се-
кретар Р. К. Осијек, Манфред Вакс-

лер, Армин Голдштајн из Р. К. Вуко-

вар и инж. Милан Манојловић, из Р.

К. Нови Сад. Од гостију неротара би-

ле су: гђе Боски, Конен, Габор, Ив-

ковић, Капамаџија, Мартинис, ria

Паул, гђе Пилиш, Рот, Штиглиц, Cox-

чић из Суботице, гђа Манојловић из

Новог Сада. Затим господа: Иван Ив-

ковић-Ивандекић, градоначелник Субо-
тице; г. др. Жига Литман и др. Ер-

нест Дијамант, адвокат. Претседник

Коста Капамаџија, пред почетак ве-

чере, ради упознавања наређује рол
кол. По свршеној вечери претседник
поздравља топло гувернера Стојади-
новића и остале госте. Гувернер се
љубазно захваљује на лепом пријему

и изражава задовољство што његова
посета пада на јубиларни, 200. саста-
нак.

 

У своме говору, гувернер је истакао

главне циљеве ротарског покрета, под-
влачећи нарочито потребу идеализма
и виших етичких схватања у доба сва-
кодневних појава егоизма, грабежи и
афера. Ова племенита задаћа најбоља

је гаранција за будућност Ротарства.

Гувернер потом оцртава развитак ро-

тарског покрета у другим земљама и
завршава говор жељом за што успеш-
нији рад суботичког клуба, који ће би-
ти помогнут великом фалангом остале
браће у нашој држави као и у цело-
купној, светској, ротарској заједници.

Говор гувернера саслушан је са нај-
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већом пажњом и награђен бурним
аплаузом. После овога, брат Велимир
Стефановић одржао је врло успело

предавање о циљевима и задаћама На-
родног Университета у Суботици.
Затим су говорили: градоначелник

r. Ивковић-Ивандекић, Адолф Минх,

др. Мирослав Плој, Рудолф Кнежевић,
Манфред Вакслер, Милан Манојловић,
Стеван Коен а од госпођа говорила
је гђа Зора Капамаџија веома духо-
вито, захваљујући у име дама на ле-
пом пријему у клубу и на гувернеро-
вом поздраву дамама. Секретар Рот
саопштава писмену честитку паст-гу-
вернера Еде Марковића, као и честит-
ке Р. К. Сушак, Земун и Вуковар.
Y 11.15 час. увече завршен је зва-

нични део састанка, па се затим отво-
рио забавни део, који је веома успео.

Браћа и сестре остали су у најбољем
расположењу дубоко у ноћи.

Овај састанак остаће трајно код
свих чланова у најлепшој успомени.
На 201. састанку, сва су браћа била

још под незаборављеним утиском ле-
пе, јубиларне ноћи. Брат Пилиш је
потсетио, колико је било том приликом
унето братског осећања и да ту при-

јатност није могао створити алкохол
већ идеја. На овоме састанку брат
Пилиш је одржао своје предавање о
банкарству, упоређујући раније са са-

дањим банкарством.

202. састанак протекао је у отправ-

љању клупске поште.
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Mart, mjesec proljeća, vjetrova i

glavnih skupština morao je u redovni

život kluba unijeti neke promjene. Ka-

rakteristika mu je: agitacija, propagan-

da. Ne možda zbog izbora nove upra-

ve, u tom је регједи postojala samo

borba nekih, koji nijesu htjeli ili mogli

preuzimati funkcija. proitv onih, koji su



im dotične funkcije htjeli od srca priu-

štiti. Radi se o agitaciji za učestvovanje

na distriktnoj konferenciji u Zagrebu,

pa na konvenciji u Detrcitu. Jednako je

sigurno. da će naš klub biti u Zagrebu

priliéno zastupan, kao Sto i to, da u g.

1934. ne će nijedan varazdinsk'! rotar

putovati u Detroit. A bilo je i drugih

agitacija, koje neće imati negativnih re-

zultata, na pr. za putovanje na tako

dugo iščekivanu inauguraciju R. C. Ce-

lje. Pa agitacija za detailnij pregled ro-

tarskih vnograda ovog ljeta. Tako se

moze službeno reći, da su tri od ¢etiriju

odrzanih sastanaka bila namijenjena slu-

Хепји u kiubu j iserpivem informiranju

o životu našeg domac¢eg i susjediiog го-

tarskog svijeta. Četvrti sastanak od 23.

bijaše odredjen za glavnu skupštinu, Za

pregled rada u prošloj godini Svaka

glavna skupština ima neku mela:nkolič-

nu notu, jer je ocit memento o toku

vremena. Kako se samostalno i neumo- |

ljivo povećava sekcija klubskih past-

pretsjednika! Na žalost, broj se bivših

tajnika nikako ne povećava istim tem-

pom .. . Bilansa rada bila je prikazana

u kratko, pa kad su jcj dodane još ne-

ke vrijednosti i neki efekti, koji se ne

mogu statistički izraziti, na pr. zbliže-

nje naših duša jačanjem prijateljskih

veza i osJećaja, pokazala se ta ma!a bi-

lansa ipak dosta aktivnom. Teške viSe-

mjesečne muke pododbora za klasifika-

ciju i primanje ipak su u martu Okru-

njene uspjehom: Jednog smc novog čla-

na stekli već i formalno a za drugoga

ćemo vjerojatno moći fu formalnost

obaviti u aprilu. Zato izgubismo. brata

Rainera, jednceg od onih trojice, koji sa-

činjavahu prvu stanicu našega kluba.

Kao prvi tajnik on je organizovao for-

malni život kluba, a inače bijaše uzoran

i vrijedan drug. pravi rotar svim SVO-

jim bićem. Hoće li nam udes dati ekvi-

valentnu zamjenu za nj? Peti sastanak,

30. III. otpao je, jer pada na dan veli-
kog petka. Zar nije dan Kristove smrti

ujedno i dan-.najvecéeg sluzenja?
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На састанку од 19. фебруара Вуко-
варски ротари клуб учинио је један ве-
лиеки напредак у погледу броја својих
чланова: док је дотле број чланова
био спао на 13, само на овом састанку

примљена су три нова члана: др. Иван
Липовшћак, др. Велимир Марко-

вић и Иван Деполо. Нову браћу ср-

дачно је поздравио брат претседник.

Јован Рогулић излажући им украт-

ко ротарске циљеве и предајући им

ротарску значку. После овога одлуче-

но је да Вуковарски клуб не истиче

свог кандидата за новог гувернера 77.

дистрикта, већ да помогне истакнуту

кандидатуру ротара др. Виљема Креј|-

чиа. Поводом 29-годишњице ротар-

ства одржали су говоре претседник

Рогулић и ротар Грин. После је

ротар Алекса Штајнер одржао сво-

је предавање: о постанку великих гра-

ђанских иметака капиталистичкога ду-

ха у средњем веку. У име нових чла-

нова топло је говорио др. Иван Ли-

повшћак, срдачно поздрављен од

присутних.

На састанку од 26 фебруара, на ко-

ме је фреквенција била 100% одлуче-

но је да се поводом доласка брата гу-

вернера др. Стојадиновића одр-

жи у суботу трећега марта наредни

редовни састанак с тим да се том при-

ликом приме још три нова члана: Дра-

гутин Ђурски, Др. Фрањо Грубер

и Људевит Карловски, а такође да

се том приликом приреди и прва „Ле-

дис најт“. Затим је ротар Фунтак

реферисао да је нашом иницијативом

створен у Вуковару есперантскиклуб,

у којем главну реч воде ротари.

Састанак од 3 марта имао је сасвим

свечани изглед. Поред свих домаћих

ротара, изузев брата Деполо, при-

„сутне су и сестре: Боскими Kana

маџија из Суботице, Ђурски, Хи-
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гедети, Карловски, Злата Ли-

повшћак, Марковић, Поп, Ро-

гулић, Штајнер, Души Вак-

слер из Вуковара. Затим су присут-

ни гости ротари: Др. Милан Стоја-

диновић гувернер, Отмар Хен,

Стевен Коен, Адолф Минх, Драг.

Павловић и Стеван Павловић

из Београда, Коста Капамаџија,

др. Иво Боски и Дезидер Рот из

Суботице и Хинко Штрајм из Зему-

на. При црној кафи претседник Јован

Рогулић наређује „рол-кол“ и поз-

дравља све присутне, особито сестре

и брата гувернера и осталу браћу из

других клубова. Брата гувернера посе-

бице уверава у нарочиту радост целога

Клуба, јер је гувернерска посета клу-

бу најмаркантнији догађај у раду ње-

говом. Речи признања које је наш брат

гувернер након одржане седнице клуб-

скога већа изрекао био, оправдавају

наде за будућност и дају нов потстрек

за рад и развој нашега клуба — завр-

шио је свој говор претседник Рогу-

лић топло поздрављен. После тога

примљени су у чланство Драгутин

Ђурски и Људевит Карловски,

чиме се број чланова клуба повећао на

18 с тим да се првом приликом извр-

ши свечани пријем и др. Фрање Гру-

бера, који је био спречен да тог ве-

чера допутује у Вуковар. Претседник

Рогулић поздрављајући нове чла-

нове истакао је да је Вуковарски

клуб тиме испунио жеље и оправдао

све наде нашег брата гувернера у по-

гледу екстензије у Клубу. И, служећи

се својим стручним, пољопривредним

језиком, брат претседник је рекао, да

на овај начин Вуковарски клуб све ви-

ше постаје: „драгоценим расадником

у којему се свесно гаје све воћке ро-

тарског служења". Ротари Фран Фу н-

так, Фран Тирк и др. Иван Липов-

шћак поздравили су затим редом:

београдски, суботички и земунски

клуб, захваљујући им што су својим

присуством како браће, тако и сеста-
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ра (суботички клуб је био престављен

са две сестре) у великој мери допри-

нели увеличању овог нашег блиставог

састанка, који је, поред прве гувернер-

ске посете у исто време и прво се-

стринско вече у нашем клубу. Ротар“

Хигедети, наша есперантска пер-

јаница, једним фулминантним говором

на есперантском језику моли брата гу-

нера, да нашем клубу отвори ступце

„Југословенског Ротара" за малене

чланке на есперанту, да би тиме омо-

гућио наш пропагандистички рад У

тој области. „Миа кара фрато Хиге-

дети, ми компренас Виан тутан паро-

ладон"' — одговара наш уважени гу-

вернер не дајући се збунити — на ес-

перанту, обећавши предметној молби

удовољити и тиме нашем ситном, али

свесном и смишљеном раду сваку мо-

ралну помоћ осигурати. Затим брат

гувернер топлим речима изражава сво-

ју захвалност, што смо му боравак у

нашој средини учинили тако пријат-

ним. Уз наш Клуб њега веже једна спе-

цијална успомена, наиме: предаја по-

веље нашем клубу у братском РК.

Београд уочи |. Дистриктне конферен-

ције пада у исто време са његовим

избором за гувернера. Он је вуковар-

ском клубу посвећивао нарочиту паж—

њу, те су и он и његов београдски

клуб сматрали РК. Вуковар маленим

чедом својим баш за то, јер смо ми

тамо добили нашу крштеницу; и као

што мати бдије над сваким добивеним

килограмом свога дојенчета, тако је он

као отац и мајка бдио над нама, да

бројачано порастемо. Нерасположено

забележио је опад чланства од 15 на

14, па на 13 и озбиљно се забринуо за

нас. Након одржане седнице клубског

већа угодно изненађен констатује све

у свом најбољем реду, нарочито обра-

дован повећањем чланства нашега и

баш на нашем клубу утврђује, да ма-

лени клубови, као наш, такође имају

пуно право на опстанак. Нарочито за-

довољан констатује добру фреквенцију
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у клубу, за коју вели, да је једна од
најбољих у дистрикту. На социјалном
пољу задовољава наш рад сва очеки-
вања брата гувернера. На нашем стре-
мљењу у погледу Есперанта изразио
-нам је гувернер такођер своје призна-
ње. Најзад честита нам брат гувернер
на приређењу „ледис најт" управо је
„ужаснут“, да је то први у овоме клу-
"бу, те нам је корисну страну приред-
"бе такове врсте убедљиво приочио.
Честитајући нам на овој нашој актив-
ности, завршио је брат гувернер, уз
"бурни пљесак свих присутних. Затим
“се ређају говорници: браћа Минх,
Коен, Капамаџија, Ђурски,
Штрајм, Хинко Штајнер. И на-
пше сестре: Зора Капамаџија и
„Злата Липовшћак употпунили су
низ одличних и духовитих говора и
здравица, које је наш брат Фран
Тирк са својим: „сремским рол-ко-
„лом“ завршио, да у забавном делу ко-
„ји је протекао у плесу и угодном рас-
положењу до ситних сати сваком учес-
нику остане у свежој успомени ово
прво ванредно успело сестринско вече
вуковарскога клуба.

 

R. C. ZAGREB
Sastanci (Meetings):
Ponedeljak (Monday) 20.09
Hotel Esplanade

 

Sastanak od 5. marta 1934, Po otvo-

renju današnjeg sastanka, koji je namije-
njen proslavi 5-godišnjice opstanka na-
Seg kluba, pretsjednik ing. Radovan Ala-
upovié u prvom redu upu¢uje tople ée-
‘gtitke pretsjedniku CSR dru. Tomagu
Massaryku, koji slavi svoj 84. rodjen-

dan. U svom govoru napominje pret-
sjednik da nije bila samo puka formal-

nost, što je dr. Massaryk izabran ро-
časnim guvernerom 66. distrikta. Cio

njegov Zivot ispunjen je vjernim sluze-

njem svome narodu j sve Sto je on pro-
роуједао još i danas vrijedi u punoj

mjeri za sve narode. koji žele iskreno

saradjivati na putu mira. Svojim ideja-

 

ma, koje su tako blizu našim rotarskim,
nastojati da povede svoj narcd boljoj i
sretnijoj budućnosti. Slijedi referat brata
tajnika o pošti. a zatim o posjetu stra-
nih klubova. Brat Širca izvješćuje o svom
razgovoru u Celju sa nekojim članovima
utemeljačima i kaže da je zatraženo da
se inauguracija kluba održi dne 7. apri-
la o. g. Brat prof. Warnier za svog bo-
ravka u Francuskoj bio j2 2 puta u Ro-
tary klubu Paris, te u klubovima Anti-
bes-Juan les Pines, Cannes i Nice. Ispo-
rucuje pozdrave cvih klubova i u krat-
kim potezma referira o radu j doga-
djajima u istima. Brat ing. Košak izno-
si interesantnije momente sa sastanka
beogradskog kluba, kojemu je on dne
25. II. o. g. prisustvovao.

Sastanak od 12. marta 1934. „Eran-
cusko veče” Pretsjednik pozdravlja
na francuskom jeziku odličnog gosta 2.
Roget Garreau-a, ovdašnjeg konzula
Francuske Republike. Zatim pozdravlja
gusta g. djenerala Damjanovića. te po-
djeljuje riječ bratu dru Bačiću koji iz-
vješćuje o pošti. Brat dr. Poduje, koji
je posjetio zajedno sa bratom Топије-
novićem R. C. Ljubljana, op’suje iscrp-
no metcde rada ovoga kluba. Naročito
spominje lijepi prijem j isporuéuje po-
zdrave. Brat Viktor Frank, koji je pri-
sustvovao kao delegat našeg kluba na
sastanku Rotary kluba Osijek, prigodoni
zvaničnog posjeta brata guvernera dra.

M. Stojadinovića. opisuje taj sastanak i
isporučuje pozdrave svih učesnika na
tom sastanku. Brat Pavle Ostović referi-

ra o posjetu u londonskom klubu. U
predmetu „Društva za zbrinjavanje sa-

kate djece” brat dr. Šmit izvješćuje da
su pravila ovoga društva potvrdjena po

Kr. banskoj upravi i da se može pristu-
piti organizaciji i održavanju konstitu-
irajuće glavne skupštine. Naš klub, pre-
ma zaključku, voditi će i dalje propagan–

du za ovo društvo. Svi članovi našega
kluba postaju članovi toga društva.
Propagandne brošure dostaviti će naš
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klub i ostalim klubovima i zamoliti ih
ujedno, da nas pomognu u našem nasto-
janju, da se ovo društvo protegne na ci-
jelu zemlju. Brat Sirea izvjeS¢uje o isho-
du drugarskog sastanka, koji je odrzan
па imanju brata dra. Mlinari¢a, a pr su-

stvovalo mu je 17 članova kluba. Pret-
sjednik u ime kluba zahvaljuje bratu dru.
Mlinariću i njegovoj gospodji za lijepo

veče proboravljeno u njihovom v:nogra-
du. Pretsjednik ing. R. Alaupović u svoni
govoru ističe uske i srdačne Veze, koje
postoje medju nama i francuskim rota-
rima, a koje su naročito produblj:nz,
kada su nas iza konvencije u Wien:

(1931.) pod vodstvom tadanjeg odliéncg
guvernera Andre Gardota posjetili fran-
cuski retari. U svom govoru istiće nada-
lje da smo želeli danas ponovnc: da iska-
žemo našu ljubav francuskom narodu ı
francuskim

·

roftfarma te smo upriličili
vidljiv dokaz našeg medjusobnog ујег-
nog prijateljstva. Poziva braću da ustaia-
ovaj „medjunarodni sastanak” da bude
njem odadu počast zastavi, simbolu
Francuske Republike i završuje sa: „Vive
la France!” Brat prof. Warnier drži pre-
davanje o institutu za slovenske studije
na universitetu u Parizu. a zatim dobiva
riječ uvaženi gost konzul g. Garreau,
koji se zahvaljuje klubu da pr-sustvuje
današnjem sastanku. Dirnula ga Je mno-
go dobredoSlica pretsjednika. Uzima ra-
do priliku da iskaze pretstavnicima raz-
nih zvanja, koji su okupljeni u našem
klubu, svoje veselje da može moze pono-
VO Živjeti u slavenskoj zemlji. Iznosi za-
tim sveje vlastite uspomene iz predrat-
nog putovanja po nekojim  slavenskim
zemljama, nadalje njegove veze poslije
rata u Kini sa rovom crvenom Rusijom,
te njegov rad kao člana francuske amba-
sade kod ruske vlade.

Sjednica cd 19. marfa 1934, Pretsjed-
nik otvara sjednicu i čestita rodjendan
braći Heinrichu i dru. Slaviši Seno’, te
se prelazi na dnevni red. Brat tajnik re-
ferira o stigloj post’, Slijedi referat o

posjetu stranih klubova i to brata To-
mljenovića u Ljubljanskom, a brata Va-
sića u becgradskom klubu, Sjednica je-
posvecena referatu brata dra. Miljenka-
Markovića o posjetu i govoru rektora
katoličkog instituta Mgr. Baudrillart-a-
u Rotary klubu Paris. Na ovaj intere--
santni referat nadovezala se je diskusija,
u kojcj je učestvovalo nekoliko braće, a
naročito su bila interesantna razlaganja
brata prof. Warniera. Zat.m je sastanak
zaključen.

Sjednica od 26. marta 1934. Po otvo-
renju sastanka. prelazi se odmah na dnev-
ni red i brat dr. Bačić referira o пај--
važnijoj stigloj pošti. Brat Otcn Hein--
r.ch izvješćuje o svom posjetu u Rotary
klubu Wien a brat V. Frank u Rotary
klubu Osijek. Iz austrijskog rotarskog”
svijeta referira brat Dr. Slaviša Šenoa i
to pcglavito iz klubova Wien i Graz.
Pretsjedvk izvješćuje o održanoj sjedni-
ci Upravnog odbora i prelazi na glavnu
točku današnjeg sastanka: distriktna
konferencija. Dogovorene su sve pojedi-
nusti i izdate direkt:ve raznim odborima
za daljnji rad.
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2. C. BANJA LUKA
Sastanci (Meetings):
Petak (Friday); 20.00
Hotel Palace

 

На састанку од 2. фебруара прет-
седник Бурда понова захваљује на
поверењу, што је изабран за претсед-
ника приликом званичног оснивања
клуба на дан 28. јануара. Ротар Ђур-
ковић предлаже да се брату претсед-
нику као и осталим функционерима
у Клубу ода признање на успешној
припреми и раду OKO инаугурације,
што се једнодушно прима. Овога са-
станка др. Коста Кондић чита сво-
ју причу под насловом: „Узеир ефен-
дија на свадбеном путу". Прича је
изазвала добро расположење и опште
допадање.

На састанку од 9. фебруара прочи-
тано је предавање ротара др. Иве

ши 29a
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Боскија, РК. Суботица: „Шта је

служење у звању према ротарском

„схватању2" Иза тога инж. Федор

Шрајнер износи доживљаје из бол-

шевичке револуције у Русији, што је

„са пажњом саслушано.

На састанку од 16. фебруара ротар

Спиро Боцарић излаже да је по-

требно да се наш Клуб посвети про-

"пагирању посете паших крајева.

На дан 23. фебруара наш је клуб

имао већ свој 50. састанак. Дискуто-

вано је о одласку у Загреб и решено

да Клуб учествује корпоративно на

дистриктној конференцији у Загребу.

Одлучено је да се претседнику Џону

Нелсону преда у Загребу албум слика

разних предела наших крајева, израђен

у народним мотивима. Ротар Лазар

Марковић чита свој реферат.

На састанку од 2. марта претседник

Бурда саопштава пријем брзојава

од брата гувернера др. Милана Сто-

јадиновића којим се Клуб изве-

штава да је изабран под бр. 3662 од

стране управног одбора у Чикагу за

члана Ротарске интернационале, а на

дан 26. фебруара. Ова је вест примље-

Ha од свих присутних са највећим 3a-

довољством. Брат претседник том при-

ликом укратко је оцртао ротарске ци-

љеве и апелирао на присутну браћу да

устрајно раде на остварењу ротарских

идеала. Ротар др. Ђорђе Букинац

реферише о међународном служењу

На састанку од 9. марта дискутује

се о питању места и времена предаје

чартера, па је одлучено да се усвоји

предлог гувернеров, по коме ова пре-

даја има да буде извршена у Бањој

Луци с тим, да се накнадно утврди та-

чан датум ове свечаности. После ово-

га заменик тајника брат Рудолф Ци-

сар чита предавање ротара др. Бран-

ка Петровића, Нови Сад о осни-

вачу ротарства Павлу Харису. Haj-

зад ротар инж. Радоје Вукчеви ћ

чита свој реферат о рударској продук-

цији у вези са општом кризом.

ŽIVOT INOSTRANIH KLUBOVA

R. C. BUKUREST održao je u mesecu

februaru ov. ст. 4 svoje sednice.

Sednicu od 2 februara otvorio je pot-

pretsednik inž. Agripa Popescu, i na

njoj je rctar Gigurtu referisao 0 syome

putu po inostranstvu. Najviše opisuje

rad R. C. Paris. gde je dugo vremena

bio redovan gost. Rotar Ottulescu je ta-

kodje dao referat o svome putu. On se

zadržao najviše u „Južncj Francuskoj,

gde je u Nici imao pr.liku da čuje jedno

predavanje g. E. Herriot-a o Sovjetskoj

Rusiji. Po izveštaju g. Herriot-a Rusija

nije samo znatno napredovala na indu-

striskom polju. već je, štc je vrlo važno

— napominje g. Ottulescu — za nas kao

susednu zemlju, Rusija osobito bogata

bombarderskim avionima, da njena vaZz-

dušna flota premaša broj takvih aviona

svih ostalih evrcpskih zemalja. Pretse-

davajući Popescu izjavljuje, da se OVaj

izveštaj potpuno slaže sa izjavom Fran-

cuskog Ministra za vazduhoplovstvo, pa

kako Rusija drugih komunikacija nema

— ni Železnica, niti automobilskih dru-

muva jasno je. da je morala da pojača

do te mere svoju vazdušnu flotu. IZ

toga izlazi — završava Popescu, da mo-

ramo učiniti koliko je god moguće, u

slučaju napada da ga možemo časno iz-

držati.

Sednicu od 9 februara otvorio je pret

sednik inž. Const. D. Busila i pozdravio

ministra i poslanika na strani: g. Filo-

dora i aktivnog ministra finansija TrO-

tara Victor Slaescu, keme je poželeo pun

uspeh u njegovom delanju. U sporazu-

mu sa R. C. Cernauti, odlučeno je, da

se ovogodišnji kongres rumunskih rota-

ra veže sa proslavom petogodišnjice R.

C. Bukurešt. Na cvoj sednici održao ič

predavanje rotar: Stavri Cunescu о те-

djunarodnoj radničkoj organizaciji. Go-

vornik je izneo rad Ženevskog medjuna-

rodnog biro-a Када од р сека пјеооме

delatnosti, još od 100 godina pre rata.

Na predavanje dao je rotar Pennescu-

eSBO
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Kertsch sekretar R. C. Bukurešt, svoje
primedbe, pa nastajanje biro-a. i ako su
Za pohvalu, ipak ne bi trebala cd nesa-
vesnih političara da se zloupotrebe za
klasnu borbu, već bi trebalo na protiv
nastojati, da se ostvari Zenevskj ideal
socialne harmonije.

Sednicu od 16 februara otvorio je
pretsednik Busila 1! pozdravio je preda-
vace Ovog vetera g. Tuniana, bivSeg mi-

nistra pravde. Tema predavanja bila je

o Teoriji revaloriziranja, kao sredstva
za suzbijanje opšte krize. Predavanje je
izazvalo živu debatu, koja se zbog važ-
nosti predmeta produžila i iduće sedni-
ce, ali je rotar Ottulescu Zivo zastupao
protivno mišljenje. pozivajući na podat-
ke koje je izneo ma зусте predavanju

1 decembra 1933.

Sednicu od 23 februara otvorio ie
potpretsednik Popescu. Sekretar kluba
rotar Pennescu-Kertsch naglasio je, da
je baS toga dana osnovano pre 29 ge-
Gina Rotarstvo u Čikagu, što je propra-
ceno Zivim aklamiranjem za dalje изре5-
по razviće Rotarstva. Sekretar dalje iz-
veštva klub, da se prema izveštaju iz
Ciriha očekuje dolazak pretsednika R. I.
Nelsona za 20 april, te je godišnji
kongres rumunskih klubova povodom
toga utvrdjen konačno za 20 i 21 april.
Posle ovoga nastavljena je debata sa

prošle sednice. Rotari Corteanu i Budea-
nu izjasnili su se kao odsudni protivnici
m šljenja. koje je zastupao ministar Tu-
nian, na Sta je ovaj u SVOJOJ završnoj
Teči ostao nepokolebljiv pri svome mi-
šljenju iznesenom u predavanju o teoriji
revaloriziranja i zahvalio se toplo, što
mu je data prilika, da se koristi gosto-
primstvom u klubu, Pretsedavajući rotar
Pcopescu zahvalio je na kraju sednice
predavacu j svima rotarima. koji su uée-
stvovali u debati.

R. C. ATHENES: SVEČANI SKUP 93
FEBRUARA. PRIGODOM  29-GODIS-
NJICE OSNIVANJA PRVOG R. K. —

Atinski rotari imali su krajem februa-
ra svoj praznik: Na proslavi prvog R. C.
medju zvanicama bili su za rotarskim
stolom: Mitropolit atinski Chrysosto-
mos; pretsednik vlade, Tsaldaris; Sef rad-

шеке 1 zemljoradni¢ke partije i b. pret-
sednik vlade g. Papanastassicu; Sef re-

publikanske stranke j b. pretsednik vla-
de g. Michalocopoulos; Sef stranke jav-
nog miSljenja i b. ministar Metaxas itd.
Na banketu palo je mnogo zdravica, Po-
Sto je pretsednik atinskog R. C. brat
Agapitos pozdravio gcste. mitropolit
Chrysostomos uzeo je ret, navodedi da
je prvi put osetio veličinu rotarske ideje
kada se našao u Americi, medju rotari-
ma, pre nekoliko godina i da je tom
prilikom uvideo koliko je rotarstvo

skladno sa hrišćanstvom. Završio je svoj
govor sa Hristovim rečima: „da se pre-
ma drugima valja ponašati Cnako, Како
bi želeli da se drugi ponašaju prema
nama”. Iza njega je goverio g. Tsaldaris,
zaleci Sto u rotarskoj klasifikaciji nema
zanimanja: pretsednika vlade, inače. on
bi se uvrstio odmah u rotare i bio bi
srećan da može poslužiti rotarskomcilju.
Redom. uzimali su reč svi političari i
zvanice, što je dalo povoda bratu pret-
sedniku Agapitosu, da istakne veličinu
ovoga momenta, kada su se vrhovi Grč-
ke, sve što Grčka ima najistaknutije,
izjasnili za rctarstvo. Nesumnjivo, da ée
to biti krupni uspeh i memorijalni dan
u istoriji grčkog rotarstva.

SVEČANA SEDNICA R. C. ATHENES
U ČAST PRETSEDNIKA NELSONA. —

Članovi R. C. u Atini, imali su retko za-
dovoljstvo da u svojoj sredini pozdrave
20. maria, pretsjednika Jhon Nelsona i
njegovu gospodju. Pretsednik R. IL na
svome putu po Evropi, pre nego što će
doći k nama u Jugoslaviju, načinio je
put obalom Sredezemnog Mora j dodir-
nuo severnu Afriku. U Atini je baš toga
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dana, tamošnji R. C,. imao posebnu sve-
čanost, na ime: medjunarodna nagrada
za mir, koju daje RH. I., dodeljivana je
toga dana jednome grčkom studentu.
Ta ckolnost i prisustvo pretsednika К.
I. dali su osobiti sjaj tome sastanku od
20. marta,

Na ručku bili su prisutni: Ministar
spoljnih poslova i g-dja Maksimos; mi-
nistar Velike Britanije i g-dja Vaterlo;
ministar finansija, Loverdos, prvi pret-
sednk R. K. Atina itd.

Prvu zdravicu ispio je ministar g.
Maksimos, pozelevsi dcbrodoSlicu pret-
sedniku Nelsonu i njegovoj gOspodji, po-
sto je izrazio hvalu velikom rotarskom
delu u svetu. Rotar Agapitcs, pretsednik
R. C. u Atini, zahvalio se gostima istak-
nuvši ulogu g. Maksimosa, kao promo-
tera ugovora o miru i prijateljstvu bal-
kanskih naroda. Posle njega je govorio
akademik Andreades, o Kanadi, postoj-
bini pretsednika Nelsona, opisujući nje-
пе I-pote, dok je rotar Metaksas, indu-
strijalac. prikazao trgovinske veze Ка-
nade sa Grčkom. Rotar Teodoridis, pro-
fesor Više politehničke škole razvijao
је, zatim, šesti rotarski cilj: jačanje me-
djunarodnih veza u prilog mira, pohva-
livSi plemeniti gest Amerikanca, Krom-
di Alena, osnivača nagrade za mir. 1933
god. nagrada za mir, prema odluci upra-
ve R. C. Atina, dodeljena je studentu
medicine g. E. Vajanosu, za studiju: Ka-
ko studenti mogu doprineti uspostavlja-
nju medjunarodnog mira. To delo Je na-
gradjeno i u Parizu, naročitim žirijem,
u kome je sedeo slavni naučnik Ajn-
štajn i ne manje znani francuski nauč-
nik, Emil Borel. Nagradjenome studen-
tu sam pretsednik Nelson predao je di-
plomu i nagradu. Na kraju obeda, uzeo
je reč pretsednik Nelson, zahvaljujući se
na tako svesrdnom dočeku, odajući hva-
lu Grčkoj, gde je i sama klima slična
Dlagošću svojom rotarskoj ideji.

 

ПОЂЕБРАДИ

Малено месташце Чешке, Пођебради
одређено је као место састанка дис-
триктне конференције 66 чехословач-
код дистрикта, а у дане 25 и 26 маја
ов. г. Од стране ротарске централе Vi
Чикагу одређен је да присуствује овој
Конференцији гувернер нашег 77 дис-
трикта ротар др. Милан Стојади-
новић.

Из Чешке историје знамо да је у
Пођебрадима рођен народни вођ чеш—
ког народа Ђорђе Пођебрад, који
је својим угледом успоставио ред и
мир у земљи после смрти Албрехта
Хапсбуршког, те га је чешки сабор
изабрао прво за намесника  малолет–
њем краљу Ладиславу а после његове
смрти изаберу га Чеси за народног
Краља. Нови краљ је бранио верски
покрет великога чешког учитеља Јана
Хуса и остао у најлепшој успомени
код. чешког народа (1457—1471).

У средини места налази се стари
средњевековни замак, где се родио
Ђорђе Пођебрад а испред замка шири
се велики трг на коме је захвални че-
шки народ подигао 1896 лепи споме-
ник своме народном краљу. На висо-
ком положају, јашући на немирном
коњу, постављена је велика фигура
овог хуситског краља.

Али поред историске вредности По-
ђебради су данас веома позната и
омиљена чешка бања. Год. 1905 rocno-
дар замка кнез Филип Хоенлое на-
реди да му се пронађе вода за пиће и
неки Билов „чудотворним штапићем"
одреди место где треба бушити извор.
Дуго су бушили, али без успеха, воде
није било и кнез хтеде одустати од
даљег тражења. Доктор Боучко и апо-
текар Лелих наговорише га на даљи
рад и заиста са дубине од 96 метара
шикну 1 августа 1905 млаз воде.
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Графички уметнички завод „Планета" (Срет. Ил. Обрадовића), Ускочка улица 8

Главни и одговорни уредник: др. Милан Стојадиновић, 10, Карађорђева, Београд
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